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RAZSTAVA JASLIC V TREBNJEM
soboto, 16. decembra, je v Galeriji likovnih le samorastnikov v Trebnjem Društvo Ragle pripravilo 

lf otvoritev tretje tradicionalne razstave jaslic. Na otvoritvi, 
na kateri so obiskovalci zapolnili vse tri galerijske prostore, je 
dekliška skupina Ragle prikazala starodavni običaj Marijo 
nosijo, ki je bila nekdaj zelo živa pobožnost tudi v naših krajih v 
adventnem času, Lavra Martinčič pa je zaigrala na citre. 
Etnolog Dušan Štepec je predstavil zgodovino jaslic in podal
oceno razstavljenih. /nadaljevanje na 5. strani/

JOJ, ŽE PRIŠEL JE MED NAS 
DOBRI, STARI DEDEK MRAZ
r^ridi dobri dedek Mraz... tih naše občine, s katerimi je 

Take in drugačne pesmi- Občina Trebnje v sodelovanju z 
ce so se večkrat slišale iz Ob-močno izpostavo Javnega 

grl najmlajših, ki so z velikim sklada za kulturne dejavnosti' 
veseljem pričakali dedka M ra- organizirala obiske dedka Mra
za. Bilo je kar nekaj obiskov za za otroke od 1. do 6. leta 
dobrega dedka po vrtcih, starosti, 
šolah in po krajevnih skupnos- /nadaljevanje na 5. strani/

Pevci GŠ Trebnje pred prihodom dedka Mraza

RAJSKE STRUNE ZADONITE...
Mešani mladinski pevski zbor Šentlovrenc (na sliki) je 25. 
decembra pripravil božični koncert v cerkvi v Šentlovrencu. 
Zbor vodi Katja Jarm, organistka pa je Majda Golob, nastopila 
pa sta še kitarista Matej Oven in Simon Jarm. Gost večera pa je 
bil Trebanjski oktet pod vodstvom Staneta Cvelbarja. S 
številnimi skladbami domačih in tujih avtorjev so popestrili 
praznični dan in številnim obiskovalcem prinesli toplino 
božičnih pesmi. I.V.

PLEBISCIT ZA 
SAMOSTOJNO 
SLOVENIJO

ove slovenske de
mokratične politične 
sile, zbrane v koaliciji 

DEMOS, so šle na prve de
mokratične volitve aprila 
1990 s projektom samo
stojne slovenske države, 
stare politične sile pa so v 
Temeljni listini hotele Slo
venijo v Jugoslaviji.
Ko je DEMOS volitve dobil, je 
zamisel državne samo
stojnosti prvič spremljala re
alna politična moč in na
klonjene zunanjepolitične 
razmere po padcu berlin
skega zidu in združitvi obeh 
Nemčij. Nasmehnila se nam 
je zgodovina.
Zelo pomembno je, da je ta 
ključni narodno politični 
projekt slovenske pomladi 
decembra 1990 dobil široko 
ljudsko podporo in tako 
postal skupni slovenski pro
jekt. Za tako demokratično 
pot v samostojnost se je od 
nekdanjih jugoslovanskih 
republik odločila samo Slove
nija in se tako prepričljivo 
legitimirala pred vso medna
rodno javnostjo.
Plebiscit za samostojno slo
vensko državo je po svoji 
pomembnosti brez dvoma 
dejstvo brez primere v zgo
dovini slovenskega poli
tičnega odločanja. Slovenski 
narod je imel prvič možnost, 
da se je demokratično 
odločal o ključnem vprašanju 
svoje prihodnosti. Do takrat 
smo pisali izjave, programe, 
sanjali in pesnili, upali, se 
jezili na Dunaj ali Beo
grad...tedaj pa se je ponudila 
prilika za zrelo odločitev. To 
pomembno preizkušnjo smo 
odlično prestali. Plebiscit je 
poživil slovenstvo doma in po 
vsem svetu.
Plebiscit je bil jasen izraz 
politične volje, vendar sam 
po sebi ni prinašal države. To 
voljo je bilo treba uresničiti po 
liniji zakonodajne in izvršilne 
oblasti. Ob razglasitvi ple
biscitnega rezultata je bilo v 
takratni slovenski skupščini 
sklenjeno, da je treba državo 
proglasiti najkasneje v šestih 
mesecih po plebiscitu. Glav
no breme priprav je padlo na 
vlado, ki se je zavedala, da bo 
morda potrebno našo voljo 
po svobodi braniti tudi z živ
ljenji, zato se je pripravila tudi 
po vojaški strani._ _ _ _ _ _ _ _ _

Ko se danes z veseljem in 
ponosom oziramo na de
setletje slovenske demokra
cije in bližajočo se deset
letnico samostojne državnosti, 
je vendar neprijeten spomin na 
čase, ko smo zaradi naspro
tovanja nepomladnih strank v 
skupščini z veliko težavo 
sprejemali za osamosvojitev 
bistvene zakone. Plebiscitna 
volja ljudi se v parlamentu žal 
ni vedno odražala.
Deset let po plebiscitu se 
seveda sprašujemo, kako smo 
izkoriščali doslej enkratno 
možnost, ki se ji reče slo
venska država. Kako si vla
damo sami, nevezani na tuje 
centre politične moči, ki so 
odločali o naši usodi v pre
teklosti. Kako je sedaj z nami, 
ko si sami določamo smer in 
hitrostter izbiramo partnerje? 
Veliko smo dosegli, marsikaj 
celo z visokim soglasjem. 
Odločili smo se za vstop v 
Evropsko zvezo in v NATO. 
Marsikaj pa naši državi še 
manjka: demokratične refor
me, ki bi odražale evropske 
vrednote in načela, še niso 
dokončane, pravna država 
marsikje šepa in številni ne 
čutijo enakosti pred zakonom,

/nadaljevanje na 2. strani/

NOVA SAMOPOSTREŽBA V ŠENTRUPERTU
V soboto, 25.11.2000, je bil za Kmetijsko zadrugo Trebnje in krajane 
Šentruperta velik dan, saj smo odprli vrata nove samopostrežne 
trgovine v Šentrupertu. Otvoritvi so med drugimi prisostvovali: g. 
Tone Hrovat, predsednik državnega sveta, g. Peter Vrisk, predsednik 
KGZ Slovenije, g. Igor Hrovatič namestnik direktorja Agencije RS za 
kmetijske trge in razvoj podeželja, g. Ciril Pungartnik, župan občine 
Trebnje, g. Peter Frelih, predsednik KS Šentrupert, ter ostali gostje in 
krajani.
Investicijo v vrednosti 120 milijonov SIT je v celoti financirala 
Kmetijska zadruga Trebnje. Zaključena je bila v 4 mesecih, za kar 
velja pohvala Gradbenemu podjetju Grosuplje, enota Novo mesto, in 
sevedatudi vsem ostalim izvajalcem 
Samopostrežba je vključena v franšizni sistem Mercator. Kupcem 
ponuja 230 m dobro založenega prodajnega prostora.

NOVA TRGOVINA KRESAL - Od lanskega decembra lahko kupujete 
v novi trgovini z mešanim blagom Kresal. Iz stare prodajalne v 
neposredni bližini so se preselili v nove, večje prostore, ponudba pa 
se je povečala tudi zaradi pogodbe z Mercatorjem, zaradi česar 
imajo vse Mercatorjeve akcije, kot so trajno nizke cene.

I.V.

VELIKI GABER
Tokrat želimo predstaviti KS Veliki Gaber, njene težave, upanja in načrte, zato smo obiskali 
predsednika KS Veliki Gaber, Marjana Anžlovarja, in mu zastavili nekaj vprašanj.

/nadaljevanje na 3. strani/

USTANOVITELJ: Občina Trebnje, Goliev trg 5, Trebnje/ IZDAJATELJ: Občina Trebnje, Goliev trg 5, Trebnje/UREDNIŠKI ODBOR: Ivanka Višček (glavna in odgovorna urednica), Franc Hribar, dipl. ing. Ana Moder, 
Štefan Pepelnak, Dušan Zakrajšek, ing. Anton Zaletel in Maijan Zupančič/IZDAJATELJSKI SVET: dr. Marjan Peter Pavlin (predsednik), Janez Slak in ing. Alojzij Metelko/Lektorica: Ivanka Višček/Oblikovanje in prelom: 
Tiskarna Printel, Marko Bukovec s.p./Tisk: Utrip d.o.o., Brežice/Naklada: 6000 izvodov, ki se razdelijo brezplačno vsem gospodinjstvom in podjetjem v občini Trebnje. Na podlagi Zakona o DDV (Ur. list RS št. 89/98) sodi 
časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po 8 % stopnji.



HZ I IZ OBČINSKEGA SVETA

POROČILO 16. SEJE OBČINSKEGA SVETA
^^vetniki Občinskega sveta 

so se 16. decembra zbrali 
\Jna zadnji seji OS v letu 
2000. Zaustavili so se zlasti ob 
predlogu proračuna za leto 
2001 in zazidalnem načrtu. 
Svetniki so v 1. obravnavi Odlo
ka o proračunu za leto 2001 
pohvalili občinske službe za so
lidno pripravljen proračun, hkrati 
pa poskušali najti še kak tolar za 
posamezne dejavnosti. Nihče ni 
razpravljal o tem, kje vzeti in kam 
dati, da bi pošteno in neprizadeto 
zadostili vsem potrebam. Kova
čič je predstavil tri pereče proble
me v KS Mirna kakor tudi v občini 
Trebnje, in sicer: podprl je priori-

v postopku denacionalizacije, 
odločbe so pravnomočne. Frelih 
je predlagal skrajšanje postopka 
pri pridobivanju dokumentacije. 
Po razpravi so svetniki sprejeli 
Program priprave za zazidalni 
načrt in Industrijske cone Trebnje 
1. faza s preučitvijo možnosti za 
opravljanje trgovske dejavnosti. 
V zvezi s to točko je Hribar predla
gal, da se programi za obrtne 
cone pripravijo tudi za večje kraje 
v občini, Kek pa je bil mnenja, da 
bi zazidalne načrte po potrebi 
sproti dopolnjevali.
Zagotovili so sredstva za regre
siranje prireje mesa do 31.12. 
2000 in sredstva za zahtevke za

Na seji OS
tetno financiranje OŠ Veliki 
Gaber; poudaril potrebo po oskrbi 
s pitno vodo, ki v nekaterih za
selkih še ni zadovoljiva, na cest
nem področju pa je bil proti pav
šalni razdelitvi sredstev in pou
daril, naj za vse veljajo enaki kri
teriji. Rop je ugotavljal neupra
vičen upad sredstev za kmetij
stvo, saj se kmetje poleg ostalih 
težav srečujejo še s poostreno 
sanitarno kontrolo, s strani 
države pa tudi ni moč pričakovati 
rešitev. Rebol je pogrešal na
vedbo projekta Zdrava občina in 
želel, da se začne postopek za 
ustanovitev srednje šole v 
Trebnjem. Frelih je bil prese
nečen, zakaj povečanje pri pla
čah občinskih uslužbencev, 
njihovi KS pa ni bila dana 
možnost, da bi redno zaposlili 
delavca. Razlago direktorja ob
činske uprave Slaka, da gre za za
poslitev novega delavca, je 
podprl še župan Pungartnik, kije 
poudaril, da ne podpisuje zapo
slitev tajnikov KS, ker ni vira pla
čevanja. Vovk se je zavzel za lo
kacijski načrt za plinovod. Na 
vprašanje svetnika Smoliča, ali 
se elektrifikacija železniških 
prehodov ne bo nadaljevala, je 
občinski uslužbenec Velečič po
jasnil, da v letu 2001 ni predvi
dena nobena nova izgradnja že
lezniškega prehoda. Gregorčič bi 
rad, da bi Gasilsko društvo 
Mokronog dobilo dodatna sred
stva, župan pa je odgovoril, da se 
te zadeve rešujejo preko občin
ske Gasilske zveze, kar je potrdil 
tudi Strah.
Pavlin je opozoril, da je treba 
počakati na merila države, in na 
dejstvo, da so odbori predvideni 
del proračuna za posamezne de
javnosti preveč povečevali, zato 
bo treba zmanjševati, matema
tika je pač neizprosna. Uskladili 
so se, da se pripravijo popravki, v 
tem času bo tudi znano, koliko bo 
občina dobila s strani republike in 
se na naslednji seji združi 1. in 2. 
branje.
Sledila je seznanitev svetnikov o 
predvideni industrijski coni in o 
pripravah zazidalnega načrta, ki 
jo je pripravila Šušterčičeva. Gle
de na to, da v Trebnjem ni več 
prostih zazidalnih površin, so pa 
mnoga podjetja, zlasti Trimo, 
utesnjena, je pohvalno, da se je 
postopek le začel. Rebola je 
zanimalo, ali so kakšni zemljiški 
zadržki. Šušterčičeva je pojas
nila, da je večina kompleksa bilo

regresirano osemenjevanje krav 
do 31.12.2000.
Svetniki so se zaustavili pri po
ročilu Nadzornega odbora, ki ga 
je utemeljil predsednik Vlado 
Kukenberger. S samim poro
čilom nista bila zadovoljna 
svetnika Frelih in Kovačič, vendar 
so pripravljeno poročilo sprejeli. 
Imenovali so nadomestne člane v 
Občinsko volilno komisijo: Alen
ko Zakrajšek, Marto Strmec in 
Majdo Gazvoda.
Potrdili so mnenje k imenovanju 
direktorice Centra za socialno 
delo, Anice Miklič, ki je to delo že 
do sedaj opravljala.
Kandidatu za ravnatelja OŠ Mirna 
Jožetu Pečniku, ki je sicer edini 
izpolnjeval pogoje, niso izdali 
pozitivnega mnenja, ker je Bra- 
jerjeva pojasnila, da so sezna
njeni z nesprejemljivim ravnan
jem kandidata na prejšnji šoli.
V nadaljevanju seje so se svetniki 
OS seznanili z zapisniki sej 
odborov.
Rebol je izpostavil vprašanje 
trebanjskega mostu in zahteval 
poimensko odgovornost ljudi, ki 
so sodelovali vtem projektu. Tudi 
Hribar je zahteval pisni odgovor 
župana, ki je dopustil tako ozek 
most. Na trditev, da se ljudje 
sprašujejo, kaj je ob tem počela 
občina, je župan pritrdil, da gre 
za državno sramoto. Dodal je še, 
da so sprožili s strani občine 
tožbo zaradi gradnje tako ozkega 
mostu, ki dopušča le enosmerni 
promet. Glede na to, da se je 
promet v tem času bistveno 
zgostil, to je bilo in tudi v 
prihodnje ostaja ozko grlo za vse 
tiste, ki se vsakodnevno vozijo po 
tej cesti. »Ne moremo pa se kar 
sprijazniti z dejstvom, da je 
takšen most, kot je obstajal za 
časa Marije Terezije, za Tre- 
banjce kazen, ker nismo podprli 
najcenejše dolinske variante 
avtoceste,« je poudaril župan 
Pungartnik.Med pobudami in 
vprašanji svetnikov je Kovačič 
opozoril, da se čimprej nekaj 
uredi z Marinovo hišo na Mirni, 
kajti krajani so v nevarnosti, da se 
na koga zruši ta že na pol podrta 
hiša. Gregorčič pa je prisotne 
seznanil, da so krajani KS 
Trebelno ogorčeni nad tem, da bi 
imelo GD svoj dom, KS pa 
svojega. Kozlevčar pa je opozorit 
da je prav, da je z gradnjo OS 
Veliki Gaber seznanjena tudi Svet 
KS Veliki Gaber. I.V.

Na podlagi 3. člena Odloka o 
stavbnih zemljiščih v lasti Občine 
Trebnje (Uradni list RS, št. 
76/2000) in 19. člena statuta 
Občine Trebnje (Uradni list RS, št. 
50/95 in 80/98) je Občinski svet 
Občine Trebnje na 15. redni seji 
22.11.2000 sprejel 

SKLEP
o objavi javne dražbe za prodajo 
stanovanjske hiše pare.št. 572/4
k. o Prapreče
l. Predmet javne dražbe: 
Stanovanjska hiša na pare.št. 
572/4 stanovanjska stavba v 
izmeri 72 m2, vpisana pri vi.št. 
171 k.o. Prapreče.
2. Izklicna cena:
Vrednost objekta po cenitvi znaša 
247.548,00 SIT. Na javni dražbi 
se določi kot najmanjši dražbeni 
znesek 10.000,00 SIT.
3. Javna dražba bo javna in sicer v 
prostorih Občine Trebnje, Goliev 
trg 5, 8210 Trebnje. Od objave 
javne dražbe v Uradnem listu 
Republike Slovenije pa do javne 
dražbe mora preteči najmanj 15 
dni.
4. Vodenje javne dražbe:
Za izvedbo postopka javne dražbe 
in za vodenje postopka javne 
dražbe je imenovana s sklepom 
župana komisija za izvedbo javne 
dražbe.
5. Javna dražba bo dne 23. 01. 
2001, ob 12. uri v prostorih 
Občine Trebnje, Goliev trg 5,8210 
Trebnje-mala sejna soba.
6. Na javni dražbi lahko sodelu
jejo fizične osebe, ki so državljani 
Republike Slovenije in pravne 
osebe, ki so registrirane na 
območju Republike Slovenije.
7. Plačilo varščine:
Dražitelj je dolžan plačati varš
čino, v višini 10% od izklicne cene. 
Varščino je potrebno nakazati na 
žiro račun Občine Trebnje, št. 
52120-630-40206 - s pripisom za 
javno dražbo za hišo v Martinji vasi 
in fotokopijo dokazila priložiti 
komisiji ki vodi javno dražbo. 
Varščina se uspelemu dražitelju
Na podlagi 3. člena Odloka o 
stavbnih zemljiščih v lasti Občine 
Trebnje (Uradni list RS, št. 
76/2000) in 19. člena statuta 
Občine Trebnje (Uradni list RS,št. 
50/95 in 80/98) je Občinski svet 
Občine Trebnje na 15 .redni seji 
22.11.2000 sprejel 

SKLEP
o objavi javne dražbe za prodajo 
stanovanjske hiše pare.št. 1485/3 
in 1485/6 k.o. Mirna
1. Predmet javne dražbe: 
Stanovanjska hiša na pare.št. 
1485/3 stanovanjska stavba v 
izmeri 54 m2 in sadovnjak v izmeri 
1224 m2 ter pare.št. 1485/6 
sadovnjak v izmeri 73 m2, vpisana 
pri vi. št. 899 k.o. Mirna.
2. Izklicna cena:
Vrednost objekta po skupni cenitvi 
znaša 2.465.133,00 SIT. Na javni 
dražbi se določi kot najmanjši 
dražbeni znesek 50.000,00 SIT.
3. Javna dražba bo javna in sicer v 
prostorih Občine Trebnje, Goliev trg 
5, 8210 Trebnje. Od objave javne 
dražbe v Uradnem listu Republike 
Slovenije pa do javne dražbe mora 
preteči najmanj 15 dni.
4. Vodenje javne dražbe:
Za izvedbo postopka javne dražbe in 
za vodenje postopka javne dražbe je 
imenovana s sklepom župana ko
misija za izvedbo javne dražbe.
5. Javna dražba bo 23.01.2001, ob 
13. uri v prostorih Občine Trebnje, 
Goliev trg 5, 8210 Trebnje - mala 
sejna soba
6. Na javni dražbi lahko sodelujejo 
fizične osebe, ki so državljani Re
publike Slovenije in pravne osebe, 
ki so registrirane na območju 
Republike Slovenije.
7. Plačilo varščine:
Dražitelj je dolžan plačati varščino, 
v višini 10% od izklicne cene. 
Varščino je potrebno nakazati na 
žiro račun Občine Trebnje, Št. 
52120-630-40206 - s pripisom za 
javno dražbo za hišo v Stanu in

v

vračuna brezobrestno v ceno 
objekta, neuspelemu pa se 
varščina vrne brez obresti najka
sneje v roku 8 dni po izvedeni javni 
dražbi.
8. Dražitelju, ki bo izbran, pa bo 
sam odstopil od sklenitve 
pogodbe, se varščina ne vrne. 
Kupnino je uspeli ponudnik dolžan 
plačati v roku 15 dni po sklenitvi 
pogodbe.
9. Navzočnost na javni dražbi: 
Fizične osebe ter pooblaščenci 
fizičnih in pravnih oseb se morajo 
pred pričetkom javne dražbe 
izkazati z veljavnim pooblastilom.
10. Sklenitev pogodbe in plačilo 
kupnine:
Izbrani ponudnik mora najkasneje 
v 15 delovnih dnevih po opravljeni 
javni dražbi skleniti kupoprodajno 
pogodbo o prodaji stanovanjske 
hiše in jo najkasneje v roku 15 dni 
po podpisu overiti pri notarju, sicer 
varščinazapade.
Izbrani ponudnik je dolžan kup
nino plačati najkasneje v roku 
osmih dni od uveljavitve kupo
prodajne pogodbe.
11. Prevzem objekta:
Objekt prevzame kupec v posest 
šele po plačilu celotne kupnine.
12. Plačilo taks, davkov in drugih 
pristojbin:
Davek in vse stroške v zvezi s 
prenosom lastništva plača kupec. 
13.Objekt, ki se prodaja, je na
prodaj po načelu videno - kup
ljeno. V primeru, da bo objekt 
predlagan v zaščito kot naravna in 
kulturna dediščina, bo kupec dol
žan spoštovati pogoje iz zaščite. 
Do objave javne dražbe na objektu 
ni bremen.
14. Ogled objekta in druge infor
macije v zvezi s predmetom pro
daje:
Ogled je mogoč ob predhodni 
telefonski najavi na tel. št. 07 348 - 
11-08, kontaktna oseba g. Jože 
Klemenčič.

Ciril Metod Pungartnik 
ŽUPAN OBČINE TREBNJE

fotokopijo dokazila priložiti komisiji 
ki vodi javno dražbo.
Varščina se uspelemu dražitelju 
vračuna brezobrestno v ceno 
objekta, neuspelemu pa se varš
čina vrne brez obresti naj kasneje v 
roku 8 dni po izvedeni javni dražbi.
8. Dražiteliu, ki bo izbran, pa bo 
sam odstopil od sklenitve pogodbe, 
se varščina ne vrne. Kupnino je 
uspeli ponudnik dolžan plačati v 
roku 15 dni po sklenitvi pogodbe.
9. Navzočnost na javni dražbi: 
Fizične osebe ter pooblaščenci 
fizičnih in pravnih oseb se morajo 
pred pričetkom javne dražbe 
izkazati z veljavnim pooblastilom.
10. Sklenitev pogodbe in plačilo 
kupnine:
Izbrani ponudnik mora najkasneje v 
15 delovnih dnevih po opravljeni 
javni dražbi skleniti kupoprodajno 
pogodbo o prodaji stanovanjske 
hiše in jo najkasneje v roku 15 dni 
po podpisu overiti pri notarju, sicer 
varščinazapade.
Izbrani ponudnik je dolžan kupnino 
plačati najkasneje v roku osmih dni 
od uveljavitve kupoprodajne po
godbe.
11. Prevzem objekta:
Objekt prevzame kupec v posest 
šele po plačilu celotne kupnine.
12. Plačilo taks, davkov in drugih 
pristojbin:
Davek in vse stroške v zvezi s 
prenosom lastništva plača kupec.
13. Objekt, ki se prodaja, je 
naprodaj po načelu videno - 
kupljeno. Do objave javne dražbe 
na objektu ni bremen.
14. Ogled objekta in druge infor
macije v zvezi s predmetom pro
daje:
Ogled je mogoč ob predhodni 
telefonski naiavi na tel: 07 348-11 
- 08, kontaktna oseba g. Jože 
Klemenčič.

Ciril Metod Pungartnik 
ŽUPAN OBČINE TREBNJE

PLEBISCIT ZA 
SAMOSTOJNO SLOVENIJO
/nadaljevanje s 1. strani/
podjetnost je v marsičem še 
zavrta, država nima dolgoročne 
razvojne strategije, ni trdne in 
uspešne kmetijske politike, 
premalo storimo za veselje do 
življenja.
To in še kaj drugega bi nas 
moralo ob okroglih obletnicah 
navajati na skupen premislek in 
iskanje demokratičnih odgo
vorov na vprašanja z začetka 
novega tisočletja, ki so v 
marsičem drugačna od vpra
šanj pred desetimi leti, ko smo 
še razlagali kdo smo in kaj 
hočemo. Sedaj se moramo 
obnašati kot država z jasno 
voljo, ne kot preglasovana 
republika. Med drugim moramo 
razviti svoj pogled na bodočo 
Evropo, v kateri se bomo sicer 
odrekli delu državne suve
renosti kot vsi drugi pred nami, 
hkrati pa bomo soodločali o

bistvenih vprašanjih vse Evrop
ske zveze.
Sem in tja slišimo neprimerne 
besede, češ da smo majhni. 
Če bi bili majhni leta 1990 in 
1991, ne bi v začudenje šte
vilnih postavili lastne drža
ve. Nismo majhni, smo sa
mo maloštevilni. In ker nas je 
malo, ne smemo biti majhni. 
Tudi kadar praznujemo. 
Dovolite, da ob tej priliki 
čestitam in izrazim hvalež
nost vsem občankam in 
občanom naše občine, ki so 
z mislijo, besedami in dejanji 
stopili na stran slovenske 
demokracije in samostojne 
državnosti, še posebej tistim 
z Medvedjeka.
Pa še enkrat vse dobro v pr
vem letu novegatisočletja!

Lojze Peterle

SOOČENJE MNENJ
I j naši občini je premalo 

javno izraženih kritičnih 
V mnenj, ki so možen po

vod za spreminjanje na bolje. 
Zato ste, spoštovane občanke 
in občani, vabljeni, da zapišete 
sporočila o tegobah, ki jih 
doživljate, pa tudi tista o 
pozitivnih izkušnjah. Priča
kujemo vaša mnenja, kritike in 
zapise...
Žal pa moram v imenu Ured
niškega odbora pojasniti, da 
delamo v bistveno slabših po
gojih kot običajna občinska 
glasila in celo tista, ki jih izda
jajo krajevne skupnosti drugje 
in v naši občini. Minimalni po
goji, ki jih neka skupnost omo
goči za izdajanje svojega ča
sopisa, so vsaj prostor, raču
nalnik in telefon. S prevze
mom naše funkcije pred do
brima dvema letoma pa smo 
bili postavljeni pred dejstvo, 
da smo morali sami pripraviti 
pravno podlago, izvesti razpis 
in izbrati tehničnega sode
lavca. Po preteku enoletne po
godbe z našim sodelavcem se 
je odločila nalogo izbire teh
ničnega sodelavca opraviti 
občinska služba, ker je to 
takrat »postalo« zakonito. 
Morda ni odveč zapisati, da v 

bistvu ta naš časopis nastaja v 
zasebnem prostoru, v mojem 
domačem kabinetu, kjer vna
šam tekste na svoj računalnik, 
uporabljam svoj telefon, ko 
sklicujem seje uredniškega 
odbora, prosim dopisnike za 
prispevke ali iščem dodatne 
informacije v zvezi z doga
janjem. Prav tako je vsakršno 
dopisovanje in vračanje mate
riala preko pošte na moje 
lastne stroške. Mnogi dopis
niki so že obupali, ker si ne 
moremo kriti niti osnovnih 
materialnih stroškov (za raz
vijanje filma, kaj šele za pri
pravo članka ali kritje kilo
metrine). O tem smo se že 
večkrat neuspešno pogovar
jali v občinski stavbi. Rezultat 
teh pogovorov je ta, da račun, 
ki ga za delo uredniškega 
odbora in priložnostnih sode
lavcev (zlasti takrat, ko se 
nekdo nekam odpelje, za ča
sopis spremlja nek dogodek, 
ga fotografira in o njem napiše 
članek) ni veljaven, za našo 
občinsko službo ni sprejemljiv

in je zato vedno znova zavr
njen. Ko pa smo v prvem letu 
še smelo objavljali reklame, 
čestitke in zahvale, za katere je 
račune (takrat še) izdajala 
občinska uprava, pa teh sred
stev tudi ni bilo mogoče 
uporabiti za kritje naših stroš
kov, ker so se tovrstni pre
jemki po besedah direktorja 
Janeza Slaka - »utopili« v 
občinskem proračunu, sicer 
pa on meni, da je to častno 
delo in je škoda razpravljati o 
kakšnem plačilu sploh.
Da ne bo pomote, kako visoke 
zneske si postavljamo: 500 sit 
za naročeno fotografijo oz. 
članek, dolg eno tipkano stran. 
Najbrž ni potrebno pojasnje
vati, koliko časa, volje in last
nih finančnih sredstev je v 
takem početju.
Kljub vsem tem oviram smo 
dokazali, da tudi občina Treb
nje potrebuje svoje redno 
glasilo, čeprav se nam še ved
no dogaja, da tudi v občinskih 
aktih ni pravilno imenovano 
(ime smo ohranili staro!), da 
mnogi ne vedo, kdaj izhajamo, 
da tudi nekateri občinski 
uslužbenci ne razumejo, zakaj 
prosimo za članke na diske
tah...
Na tem mestu pa se zahva
ljujem vsem tistim, ki se 
trudite sooblikovati naš časo
pis z dopisi, različnimi infor
macijami, obvestili in članki, 
čeprav jih nismo mogli niti mi
nimalno honorirati, še posebej 
članom uredniškega odbora in 
tehničnemu sodelavcu za ko
rektno sodelovanje in razume
vanje, vsem iskrena hvala. 
Vabim vas, da še naprej 
sodelujete, ne zaradi plačila, 
ampak zato, da bo Glasilo 
občanov postajalo vse bolj 
naš časopis, ki bo prinašal 
utrip te lokalne skupnosti. 
Morda se bo počasi tudi od
nos do ustvarjalcev časopisa 
spremenil in se ne bo v meni 
gledalo le kot na človeka ne
ustrezne barve, ki je vodilni 
strukturi v tej občini nepov- 
šečen in se zaradi takega gle
danja s strani občine plačuje 
zgolj tehnično plat izhajanja.

Ivanka Višček,
glavna In odgovorna urednica

Glasila občanov



KRAJEVNE SKUPNOSTI

VELIKI GABER
/nadaljevanje s 1. strani/

»Dolgo časa 
se v Velikem 
Gabru govori 
omrliški ve
žici, pa dela 
še niso za
ključena. Kje 
se je zaple
tlo?«

Marjan Anžlovar, »žal moram
Gaber povedati, da

nismo zado
voljni z izvajalcem gradbenih 
del, Gradbeništvom Zupančič, 
ki je bil izbran za izvajalca, a se 
je pokazal kot neresen. Po po
godbi bi morala biti vsa dela 
realizirana do lanskega aprila. 
Da ne bi propadla sredstva, na
menjena za vežico iz proračuna, 
smo mu nekatera dela za 
notranjo ureditev plačali vna
prej, a jih še do danes ni opra
vil.«
»Katera pa so ta dela, ki ste jih 
že plačali, po pogodbi, a še niso 
izvršena?«
»Ostala so še dela v zvezi s 
polaganjem keramike in mar
morja. Zaradi teh nedokončanih 
del tudi Mizarstvo Matjaž ne 
more v celoti izpeljati mizarskih 
del, čeprav ima vse pripravljeno 
že precej časa.«
»Pred kratkim ste nekaj reči 
postorili na področju zunanje 
ureditve, tudi to z istim 
izvajalcem gradbenih del. Kako 
pa je s plačilom teh sredstev?« 
»Nekoliko smo uredili okolico, 
predverje vežice in osvetlitev, 
račun je bil 952.000 sit, kolikor 
smo imeli tudi sredstev iz 
lanskega proračuna, a nam di
rektor Občinske uprave g. Slak 
tega računa zaenkrat še ni 
priznal, ker smo se pri osvetlitvi 
nekoliko odmaknili od načrta, 
upoštevali smo estetiko in zato 
za luči namenili enake stebre, 
kot so pri vežici.«
»Očitno je gradnja vaše mrliške 
vežice že dobro desetletje 
povezana s težavami. Vsaj v 2 
samoprispevkih je bila omenje
na tudi napovedana gradnja 
vežice, a ni bil postavljen niti 
temeljni kamen, zato najbrž je 
zadnji samoprispevek za nekaj 
glasov propadel. Sedaj težave z 
izvajalcem gradbenih del... Kaj 
je razlog za vse to? Vem, da si 
za to vežico ogromno prizade
vate ves čas svojega mandata, 
da so to delo začeli že vaši 
predhodniki, da ste ga vi z vso 
resnostjo nadaljevali in da so 
tudi v vašem Svetu KS Veliki 
Gaber in širše, v krajevni skup
nosti, ljudje, ki si prizadevajo, 
da bi bil ta projekt zaključen, in 
so zato pripravljeni še naprej 
pomagati. Kaj vam v tej situaciji 
preostane?«
»Na zadnji seji Sveta KS smo se 
dogovorili za skupen sestanek 
Sveta KS in izvajalcem grad
benih del, g. Lojzetom Zupan
čičem ter nadzornikom gradnje 
g. Dragom Bregarjem. Ce ses
tanek ne bo uspešen, gremo v 
tožbo, dela pa bomo prenesli na 
drugega izvajalca. Vežica v 
letošnjem letu mora biti dokon
čana!«
»Kako pa je z napovedano 
gradnjo osnovne šole? Verjet
no ste veseli, da je vsaj tu bila za 
Veliki Gaber dosežena pred
nost?«
»To je zelo velik in pomemben 
zalogaj za naš kraj. Z ravna
teljico OŠ dobro sodelujemo, ne

moremo pa se sprijazniti, da 
Svet KS Veliki Gaber ni sezna
njen z začetkom in samim 
potekom teh del. Šola je vendar 
tudi stvar kraja, kjer se gradi, saj 
se gradi za naše otroke.«
»Veliki Gaber ima razvejano 
cestno infrastrukturo, za ceste 
pa so vam v predlogu prora
čuna namenili le 2 mil., pol 
manj kot lani. Kaj bistvenega 
ste na cestnem področju 
naredili lani? Glede na to, da 
kakšna manjša KS dobi več in 
da bodo vaše ceste še bolj 
obremenjene zaradi gradnje 
avtoceste, kako boste uspeli 
zvoziti s tem denarjem, če ga 
ne bo več?«
»la našo KS vztrajajo, da je 
predvideni znesek le tretjina, 
čeprav ni nujno tako, saj pone
kod plačajo cestne odseke tudi 
v celoti. Včasih je kar težko 
zbrati še 2/3. Primer, ko smo 
lani opravili preplastitev oz. 
renoviranje ceste od Ceste do 
meje z občino Ivančna Gorica, 
je na vsako hišo prišlo 2500 
mark samo za utrditev, to pa je 
za nekatere zelo veliko, zato je 
KS pri polaganju asfalta sode
lovala z 2/3. Res pa je, da naj
hitreje da tisti, ki težko da. 
Naredili smo tudi stezo do že
lezniške postaje, podaljšali as
falt v Zagorici in uredili pločnik v 
Pristavici. Potrebe na cestnem 
področju so precejšnje, sedaj 
naše ceste uničujejo še kamio
ni, ki vozijo material na grad
bišče avtoceste, ki s tem tudi 
zelo ogrožajo varnost šolarjev 
in ostalih udeležencev na cesti. 
Zelo problematičen je priključek 
v Biču, ki je potreben obnove, 
dotrajane pa so tudi državne 
ceste na področju naše KS. 
Poseben problem je cesta 
Radohova vas-Bič-Pristavica. Z 
odprtjem cestninske postaje se 
je tu promet povečal za tristo
krat.«
»Veliko zanimanje in skrb vam 
povzroča tudi avtocesta. Morda 
še kakšno besedo o tem ?« 
»Imeli smo javno razpravo nato 
temo, na kateri se je zbralo 
izredno veliko ljudi. Naše pobu
de so bile posredovane Občin
skemu svetu; pred samim za
četkom del, ob sprejemu loka
cijskega načrta, si želimo 
povratne informacije, ponovno 
javno razgrnitev načrta, da bo
do krajani naše KS vedeli, 
katere pripombe se bodo upo
števale. Bojimo se namreč, da 
ne bi naše zahteve obšli in 
poskušali tu privarčevati kak 
tolar na račun Trebanjcev, ki so 
dovolj vztrajni in si ne dovolijo 
vsiliti cenejše dolinske vari
ante.«
»V vaši bližini, na Veliki Loki, se 
gradi nova pošta, kako pa je s 
tem pri vas? Vem, da mnogi te 
storitve urejajo v Trebnjem ali v 
Ivančni Gorici?«
»Pred časom je bila s strani 
novomeškega direktorja pošte 
izražena želja po adaptaciji, mi 
smo se s tem strinjali, obnovili 
bi tla, ker pošta deluje v 
prostorih KS, oni pa bi prispe
vali opremo, a je kasneje ta želja 
zamrla. Da se več prometa ne 
opravlja tukaj, je razlog v tem, 
ker je odprta le od 8. do 9.30 in 
od 12. do 14. ure. Vsi tisti, ki so 
v službi, preprosto po cel teden 
ne morejo na pošto; če morajo 
neko pošto osebno dvigniti, se 
to lahko zgodi le v soboto (če še

ZAHVALA
judje enako čutijo vse 
življenje... Postajajo vse 

L* bolj izkušeni, toda reka 
življenja ne odplavlja čustev. 
Vsako obdobje v življenju pri
nese nova spoznanja, doži
vetja, srečo, žalost... In v vsa
kem obdobju se človeka to 
dotakne... Zato bi se morali vsi 
ljudje truditi, da v mozaik živ
ljenja sočloveku pomagamo 
kakorkoli vtkati kamenček sre
če. Starejši občani občine 
Trebnje se zato iskreno 
zahvaljujemo Rdečemu križu in 
OŠ Veliki Gaber, ki je to storila 
26.11.2000, ko je z orga
nizacijo srečanja starejših 
občanov prineslo nasmeh na 
njihova lica, poskrbelo za lepo 
nedeljsko popoldne vseh 
udeležencev. Iskreno se 
zahvaljujemo tudi vsem osta
lim, ki so kakorkoli sodelovali 
pri prireditvi.

Starejši občani in občanke 
Veliki Gaber

SREČANJE STAROSTNIKOV
'rajevna organizacija pančič pa so poleg dekliškega

cerkvenega zbora in učenk 
Katarine Makor na klaviaturah, 
pripravili kulturni program. 
KORK se lepo zahvaljuje vsem 
nastopajočim ter obrtnikom 
KS Veliki Gaber, ki so finančno 
podprli to srečanje.

Mojca Smolič

te nimajo delovne), pri nas tudi 
niso sprejemali čekov, tako 
smo se bili prisiljeni obračati na 
sosednje pošte. Na to smo že 
večkrat opozorili, po zadnji seji 
pa je Svet KS poslal dopis, da bi 
pošta vsaj dvakrat v tednu 
obratovala še popoldne.«
»Kako pa je s kulturnim 
življenjem pri vas?«
»Vedno se nekaj dogaja. Pri nas 
poleg šolskega zbora delujejo 
še: MePZ dr. Petra Držaja ter 
mladinski cerkveni in moški 
cerkveni zbor...« Imeli smo 
božični koncert. Že osmo leto 
organiziramo prireditev Pesem 
nas druži, na kateri pokažemo, 
kar se preko leta naučimo, ved
no povabimo še goste, tako 
imamo običajno čez dvesto 
nastopajočih.
»Hvala za pogovor in naj se 
vam uresniči čimveč zasta
vljenih ciljev!« I. V.

Ki \trdečega križa Veliki Ga- 
kberje 26. nov. pripravila 

srečanje krajanov starejših od 
70 let. Pozdravil jih je pred
sednik KS Anžlovar Marjan ter 
občinska sekretarka RK g. 
Majda Miklič. Mladi osnov
nošolci pod vodstvom prof. 
Tanje Korošec in Justine Zu-

PGD TREBELNO V LETU S«
G asilci s Trebelnega 

smo imeli v letu 2000 
kar precej delovno 

leto. Delali smo preko cele
ga leta, seveda pa najbolj v 
vročih poletnih mesecih. V 
sušnem obdobju smo zape
ljali skoraj po celotni krajev
ni skupnosti Trebelno kar 41 
cistern vode, in smo tako 
gasili žejo našim krajanom, 
ki so ostali brez kaplje vode. 
Tedaj so lahko nekateri 
krajani ugotovili pomen 
avtocisterne, katere lastniki 
smo že pet let. Vendar 
nekaterim od vodilnih v 
krajevni skupnosti to ne 
pomeni kaj dosti, saj si 
donator tega vozila, Lojze 
Peterle, ni prislužil povabila 
na srečanje krajanov, ki ga 
je organizirala krajevna 
skupnost, čeprav naj bi bili 
povabljeni na srečanje vsi, 
ki so kakorkoli pomagali pri 
razvoju našega kraja.
Na nujno vožnjo smo se 
odpeljali štirikrat. Dvakrat 
izven našega sektorja in 
krajevne skupnosti, enkrat 
smo ukrotili rdečega pete
lina na hlevu v eni izmed 
sosednjih vasi. Enkrat pa 
smo le izkazali dobro voljo, 
saj so bili ognjeni zublji 
travniškega požara ukročeni 
pred našim prihodom. 
Seveda se gasilci zaveda
mo, da je izobraževanje 
eden od temeljev današ
njega časa. Zato sta se dva 
naša člana med letom izo
braževala na gasilsko ope
rativnem področju. Eden je 
uspešno končal tečaj in si 
pridobil naziv nižjega gasil
skega častnika, eden pa 
pridobil znanje za gasil

skega častnika.
V mesecu požarne varnosti 
smo se z dvema ekipama 
udeležili sektorskega tek
movanja, ki je bilo v sosed
njem društvu v Štatenberku, 
obe ekipi sta dosegli drugo 
mesto.
Že več let pa ugotavljamo, 
da je postal naš dom 
premajhen za vse orodje in 
vozila, ki jih imamo, zato 
smo že odkupili parcelo za 
nov dom. Sedaj imamo 
avtocisterno pri predsed
niku društva v ogrevani 
garaži. Čeprav nekateri kra
jani pogostokrat zamenju
jejo ogrevano garažo z 
navadno »šupo«, je cisterna 
noč in dan, pozimi in poleti, 
na voljo vsem, ki bi potre
bovali tovrstno pomoč. 
Prvotno smo si zamislili, da 
bi gradili skupaj s krajevno 
skupnostjo in bi bil to 
večnamenski dom, ki je po 
našem mnenju na Trebel
nem še kako potreben. Ven
dar s krajevno skupnostjo 
nismo našli skupnega jezi
ka, da bi se lahko dogovorili 
o večnamenski gradnji, 
namreč na seji vseh članov 
gasilskega društva se tudi 
eden ni strinjal s pogoji, ki jih 
je postavila krajevna skup
nost.
Letne prireditve ne organi
ziramo, ker nimamo za to 
primernih prostorov. Za dru
žabnost članov pa smo 
poskrbeli s piknikom in 
silvestrovanjem.
Vsem občankam in obča
nom želimo varno leto, ki je 
pred nami.
Na pomoč!

Upravni odbor PGD Trebelno

V mesecu novembru so ak
tivistke RK Veliki Gaber s 

šopkom in 
skromnim 
darilom o- 
biskale Jo- 
sipino Er
javec iz Žu- 
bine, ki je 
slavila svoj 

91. rojstni dan. Še enkrat ji iz 
srca čestitamo. 
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ Mojca Smolič

OBČNI ZBOR

Vljudno vas vabimo na

OBČNI ZBOR SLS+SKD 
SLOVENSKE LJUDSKE 

STRANKE,

ki bo v nedeljo,
4. februarja 2001 ob 10. uri 

v veliki dvorani CIK-a, 
Trebnje (Kidričeva ulica).

Vabljeni vsi člani in 
simpatizerji stranke!

Občinski odbor SLS+SKD 
Slovenske ljudske stranke

Anton Strah

ZE GNAN JE KONJ
\z

Sv’,tefanovo ni le praznik 
podružnice sv. Stefana 

'pri Trebnjem, ampak 
tudi praznik rejcev konj, ki jih 
ta dan pripeljejo k blagoslovu 
in seveda praznik ljubiteljev 
te lepe, plemenite živali. Tudi 
letos so se mnogi podali v 
Štefan, od koder je foto
grafija, žal pa je bilo manj 
konj zaradi napovedanega 
slabega vremena.

Še bolj slovesno pa je bilo na 
10. žegnanju konj v Šent
rupertu; pripeljali so 27 konj. 
Zbrali so se pred šent- 
ruperskim kulturnim do
mom, nato pa se je slovesna 
povorka odvijala preko cen
tra Šentruperta do farne 
cerkve, kjer je bilo ob 11.30 
žegnanje. Do začetka slo
vesnosti se je pa tudi vreme 
uredilo in skoraj pomla

danska toplota je privabila 
zelo številne rejce in ljubitelje 
konj ter mnoge druge kra
jane. Kot je povedal pred
sednik Konjerejskega druš
tva Šentrupert, Ciril Bizjak, 
so bili veseli, da se je vabilu 
odzval tudi župan Ciril Metod 
Pungartnik in direktor Kme
tijske zadruge, g. Ludvik 
Jerman. I.V.



AKTUALNO€1
NAPOVEDNIK KULTURNIH PRIREDITEV
sobota, 20.1.2001, 
ob 19. uri

VAJA ZBORA
komedija Gledališke skupine Šentjanž

Kulturni dom Trebnje

nedelja, 4.2.2001, ob 15. uri 
od 4. do 11.2001

IZ DRUŽINSKE SKRINJE
RAZSTAVA IZ DRUŽINSKE SKRINJE

Kulturni dom Trebnje 
Galerija Trebnje

KINO TREBNJE JANUAR in FEBRUAR 2001
ČETRTEK 18/1-01 14.00 KOKOŠKE NA BEGU

PETEK
NEDELJA

19/1-01
21/1-01

20.00
17.00

VESOLJSKI KAVBOJI
znan. fant. komedija

PETEK
NEDELJA

26/1-01
28/1-01

20.00
17.00

DOBRE MRHE

PETEK
SOBOTA*

2/2-01
3/2-01

20.00
17.00

MULC
družinska komedija

PETEK
NEDELJA

9/2-01
11/2-01

20.00
17.00

KRIK 3
grozljivka

ČETRTEK 15/2-01 14.00 GRINCH
PETEK
NEDELJA

16/2-01
18/2-01

20.00
17.00

CHARLIEJEVI ANGELČKI
akcijski triler

* Film bo v soboto le izjemoma, zaradi prireditve.

otroški abonma
ČETRTEK,
11. 1. 2001

MUCA COPATARICA
(LG Fru-Fru Ljubljana), 35 minut

ČETRTEK,
8. 2. 2001

VRTILJAK
(Lutkar Cveto Sever), 40 minut

INFO: JSKD Območna izpostava Trebnje ali Zveza kulturnih društev Trebnje, 
tel. 07 348 12 50, kontaktna oseba Mojca Femec.

ANKETA -
TREBANJSKI MOST

Trebanjci in vsi, ki se vozijo v Ljubljano ali Novo mesto oz. se po nadvozu nad železnico 
odpeljejo proti Dobrniču oz. Odrgi, so pričakovali, da bo z novim mostom promet le stekel 
varno in v obeh smereh, da ne bo več nevarnosti, ki so prej grozile zaradi naluknjanih 
desk in zaradi možnosti, da bi se pod težkimi tovornjaki most preprosto vdal. Meseci 
izdelave so minili in upanje je splahnelo. Most je sicer nov, toda zmanjkalo je volje, da bi 
odgovorni v občini in državi našli še za en meter več materiala, da bi se vozila lahko 
srečevala, da bi bil omogočen promet v obe smeri. Ker je nekoliko bolj dvignjen, je 
nevarnost nepričakovanega srečanja toliko večja, zato ostaja še naprej ozko grlo in 
možnost za slabo voljo. Kaj pa o tem mislijo naši občani?

MIRKO GLIHA, Cesta
Ta most 
je edina 
stvar, ki 
Trebanj- 
ce res 
druži. I- 
mam ob
čutek, da 

je most pod spomeniškim 
varstvom, da ni nič širši, kot 
je bil. Kot avtoprevoznik 
občutim mnogokrat »skrb« 
občine in države za svoje 
ljudi. S kamionom, za ka
terega plačam letno 15000 
mark dajatev, npr. ne morem 
priti v priključku v Biču na 
avtocesto...
JANEZ ZUPAN, Trebnje

Zaradi te
ga mostu 
sem zelo 
jezen, o- 
gorčen! 
Žalostno 
je, kako se

lahko dela z državnim, z na
šim denarjem! Ne vem, kdo 
pravzaprav je kriv. Ta bi moral 
odgovarjati in biti kaznovan! 
Kdor je to dovolil, je neod
govoren in nepošten!
ANDREJ PEKOLJ, Zagorica 

^Pričakoval

■ostal kot 
možnost za dvosmerni pro
met, kar se seveda ni zgodilo. 
Tudi nivojsko ni dobro reše
no, saj je manjša preglednost 
kot prej.

RAJKO 
GLIHA, Vel. 
Videm
Čudi me gle
de na to, da 
je toliko pa
metnih ljudi,

pa se zadeva ni izpeljala dru
gače, v dobro vseh vozni
kov. Mnogi, ki se preko tega 
mostu vozimo, se sprašu
jemo, a ne obstaja pametna 
razlaga.
TONE ZUPANČIČ, Teme
nica
Kljub temu, da je Trebnje 
mlado mesto, si zasluži ob 
glavni vpadnici v mesto širši 
most. Ker se po tej cesti po

gosto vo
zim, sem 
bil ob po
gledu na 
gradnjo 
navdušen, 
po končani 
gradnji pa 

razočaran, kajti po mostu je 
ponovno mogoč le eno
smerni promet. Menim, da 
si pristojni zaslužijo kritiko, 
ker niso poskrbeli, da se 
zgradi širši most.

DEDIŠČINA NAŠIH KRAJEV
KAKO OHRANITI STARA DREVESA NA LANŠPREŽU
/nadaljevanje iz prejšnje številke/

Ostala drevesa
Med ostalimi drevesi ne 
moremo mimo že v uvodu 
omenjene lipe z obsegom 
debla 390 cm, ki pa že kaže 
znake pojemanja življenj
ske moči in propadanja. 
Drevo nima več pravilne 
krošnje, saj so nekatere 
večje veje že odmrle, sta
nje pa še poslabšuje gosta 
razrast bršljana.
Na srečo pa najdemo v ne
koliko večji oddaljenosti od 
kapele tudi lepa in razme
roma zdrava orehova dre
vesa. Ta dosegajo za slo
venske razmere pre
senetljivo velike razsež
nosti debla (obseg od 3 do 
celo 4 metre), kar jih 
uvršča med največje pri
merke pri nas, zato jih je 
potrebno varovati pred 
morebitnimi poškodbami 
ali nepremišljenim pose
kom.
Kako pomagati priza
detim drevesom?
Večini dreves na Lanš- 
prežu je z različnimi ukrepi 
drevesne nege še možno 
pomagati, da preživijo in 
da še naprej krasijo ta 
prostor.
1.Zatiranje kostanjevega 
zavrtača
Za zatiranje kostanjevega 
zavrtača je trenutno naj
učinkovitejša metoda inji- 
ciranje insekticida v dre
vesno deblo, kar pa lahko 
pri velikem številu dreves 
preraste v velik strošek, 
poleg tega pa deluje le dve 
leti. Najcenejša metoda je

grabljenje in odstranjevanje 
odpadlega listja, v katerem 
prezimujejo bube. Ta meto
da lahko bistveno zmanjša 
populacijo zavrtača, ne mo
re pa ga popolnoma zatreti.
2. Saniranje poškodb na 
drevesih
Potrebno je sanirati poškod
be, ki so nastale s posta
vitvijo najrazličnejših elekt
ričnih svetil kar neposredno 
na drevesa. Ta navlaka ni le 
vidno moteča, ampak tudi 
fizično škodljiva, vsekakor 
pa ne kaže spoštljivega 
odnosa do dreves.
3. Zagotavljanje varnosti
Z ukrepi drevesne nege je 
potrebno doseči, da bodo 
drevesa za okolico varna. To 
pomeni odstranitev suhih in 
statično problematičnih vej 
ter zagotavljanje uravno
teženosti in stabilnosti celot
nega drevesa.
Pri tem je pomembno opo
zoriti, da lahko kakršnekoli

posege na drevesih izvede 
le strokovno usposobljena 
oseba oz. organizacija v 
sodelovanju z odgovornim 
konservatorjem. Smiselno 
pa bi bilo razmišljati tudi o 
nadomestni zasaditvi 
dreves, ki manjkajo oz. 
propadajo.
Resnično bi bilo škoda, da 
bi zaradi malomarnosti in 
brezbrižnosti izgubili veči
no mogočnih dreves na 
Lanšprežu. V primerjavi s 
finančnim vložkom v ob
novo kapele, bi bila sred
stva, ki jih zahteva pravilna 
oskrba dreves, resnično 
majhna. Vsekakor si ta 
drevesa vsaj na stara leta 
zaslužijo takšne pozor
nosti in bolj spoštljivega 
odnosa do njih.

Mitja Simič, univ. dipl. ing. 
krajinske arhitekture 

Višji konservator na Zavodu za 
varstvo naravne in kulturne 

dediščine Novo mesto

ZAHVALA

V 64. letu je tiho odšla naša draga mama, 
babica in prababica

FRANČIŠKA JERAJ
rojena Prelesnik 

iz Velike Ševnice 16

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se od nje še zadnjič 
poslovili in jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti. Še posebej pa se zahvaljujemo g. župniku Milošu Koširju za 
lepo opravljeni obred, pevcem za zapete žalostinke, firmi O.T. 
Rossi d.o.o. in vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste 
bili z nami v teh težkih trenutkih.

Žalujoči:
hčerki Darinka in Fanika ter sinova Franc in Aleksander z 
družinami.



KULTURA

novoletni KONCERT RAZSTAVA JASLIC V TREBNJEM
\ M telovadnici OŠ Trebnje je 
Iff 28. decembra 2000 
V Občinski pihalni orkester 

Trebnje skupaj s svojimi mažo- 
retami pripravil tradicionalni 
novoletni koncert, ki ga je 
povezoval Janko Ropret.
Najprej so se predstavile mlajše 
mažorete, ki delujejo kot inte
resna dejavnost v OŠ Trebnje 
pod mentorstvom Darje Korelec, 
Vanje Šeničar in Nine Cugelj. 
Njihov nastop potrjuje, da je ta 
dejavnost dobro načrtovana in 
interes velik. Janko Ropret, ki se 
je prijazno odzval vabilu, je s 
svojim žametnim glasom pred
stavil Mladinski pihalni orkester 
pod taktirko Primoža Kravcarja. 
Nato pa so nastopili organizatorji 
koncerta, ki so se v prvem delu 
predstavili s posnetki zgodo
vinskega dela OPO Trebnje.

Orkester se je pod taktirko 
profesorja Igorja Tršarja pred
stavil s koncertnimi skladbami, 
ki jih igrajo najboljši. V nada
ljevanju so se Trebanjske mažo
rete predstavile s koreografijo, s 
katero sp na evropskem prven
stvu na Češkem dosegle odlično 
16. mesto. Zaključek koncerta 
pa so se OPO Trebnje in 
Trebanjske mažorete za božič- 
no-novoletno čestitko prestavili 
s skladbo Jingle Beliš in kore
ografijo, sestavljeno prav na to 
glasbo.
Občinski pihalni orkester Trebnje 
je tako pripravil še en prijeten 
večer, ki jih v Trebnjem tako ni 
veliko. Da pa je lahko večer 
uspel, se mora orkester zahvaliti 
vsem sponzorjem in seveda OŠ 
Trebnje, ki je ponudila športno 
dvorano. Darja Korelec

Trebanjske mažorete s svojo maskoto

BOŽIČNI KONCERT

Kulturno društvo Trebnje je pripravilo tradicionalni Božični koncert, ki 
je bil v trebanjski župnijski cerkvi 26. decembra. Tokrat je nastopil 
Mešani pevski zbor Romar društva MIK Črnuče. Božične pesmi, 
lučke v klopeh, bakle pred cerkvijo in topel napitek po prihodu iz 
mrzle cerkve, v katero želijo župljani še letos napeljati centralno 
kurjavo, so le del prazničnega vzdušja, ki so ga bili deležni 
obiskovalci. I.V.

/nadaljevanje s 1. strani/

V društvu Ragle skrbijo za 
ohranjanje ljudskih pesmi, 
saj imajo dekleta za seboj 
preko 150 nastopov, svoja 
CD in kaseto. Člani društva 
pripravijo vsako leto poleg 
koncerta tudi nekaj glasbenih 
večerov in razstav. Prav z 
razstavami so vnesli v ta 
galerijski prostor nove vse
bine. Jaslice razstavljajo že 
tretjič. Pred dvema letoma so 
imeli bogato postavitev dru
žinskih jaslic, na drugi so 
prišle na vrsto cerkvene iz 
skoraj vseh cerkva tre
banjske občine. Letos pa so 
se odločili, da poskusijo z 
izzivom, da razstavijo svoje 
jaslice - tiste, ki jih je izdelal 
posameznik ali so nastajale v 
skupinah-v šoli, v interesnih 
dejavnostih, v birmanskih 
skupinah ali v zatišju domov. 
Prispelo je 22 jaslic, ki jih je 
ocenila strokovna komisija, v

kateri sov poleg etnologa 
Dušana Štepca, sodelovali 
še: Mitja Berce, akademski 
slikar, Lucijan Reščič, likovni 
pedagog in ilustrator, Miloš 
Košir, diplomirani teolog, in 
Marko Kapus, kulturni dela
vec. Ocenili so, da so vse do
bro tehnično, likovno in izpo
vedno izdelane. Vsem, ki so 
jaslice pripravili za razstavo, 
pa je društvo podelilo nagra
de in priznanja.
Res pestra bera jaslic, (od 
papirnatih cerkvenih, v skoraj 
naravni velikosti, do mini
aturnih v steklenici pa tudi 
preprosta, a domiselna raču
nalniška animacija, figurice 
iz lesa, keramike, trtja, pa
pirja in cunj; jaslice na kruhu 
božičniku, na lectovem srcu 
in na barvanem steklu), je 
bila na ogled številnim obi
skovalcem od 16. do 26. de
cembra. I.V.

ZGODBE MOKRONOGE
okronožan Stane 
Peček je pred bo
žičnimi prazniki v 

mokronoškem kulturnem 
domu predstavil svojo novo 
knjigo z naslovom Zgodbe 
Mokronoge v založbi KUD 
Emil Adamič iz Mokronoga. 
»To so preproste zgodbe o 
Mokronogu, za katere se mi 
zdi škoda, da bi se pozabile«, 
pravi avtor, ki z njimi želi 
ohraniti del zgodovine rojst
nega kraja. Knjiga je lepo 
oblikovana, za kar se je 
potrudil Borut Dvornik, jezi
kovno jo je pregledala Vesna 
Magovec Regent, izdajatelj 
knjige pa je Studio 5 z Mirne. 
V predstavitvi, ki so jo popes
trili s petjem člani moškega 
pevskega zbora iz Mokro
noga in ženski pevski zbor z 
Mirne (avtor je strokovni 
vodja obeh zborov), je bila v 
grobem predstavljena knjiga, 
kjer je g. Peček zelo doživeto 
pripovedoval o zbiranju gra
diva, nastanku knjige in o 
raznih dogodkih in tako 
navdušil, da si je marsikdo od

GLASBENA SOLA TREBNJE
I čenči in učitelji GŠ so v 
I decembru nastopali na 

\mJ več prireditvah v ob
čini: v kulturnih programih v 
počastitev 200-letnice Pre
šernovega rojstva v Treb
njem in Šentrupertu ter na že 
kar tradicionalnih pred
novoletnih koncertih oz.

glasbenih recitalih, s katerimi 
so popestrili praznovanje oz. 
pričakovanje novega leta.
18. decembra so v Kul
turnem domu Trebnje pri
pravili tudi praznični koncert. 
Nastopili so učenci solisti, 
komorne skupine, pevski 
zbor in šolski godalni in

pihalni orkester. V pestrem in 
bogatem programu so tako 
posamezniki kot skupine 
pokazali zavidljivo glasbeno 
znanje in dokazali, da je 
Glasbena šola nepogrešljiv 
dejavnik pri oblikovanju 
kulturne ponudbe v občini.

obiskovalcev knjigo kupil, da 
jo bo doma v miru in z ve
seljem prebral in si tako 
obogatil svojo knjižnico. 
»Mokronog je s to knjigo zo
pet bogatejši« je poudaril 
predsednik Krajevne skup
nosti Mokronog, g. Tone 
Maver, ki je g. Pečku tudi 
čestital za njegov uspeh. 
Knjigo, v kateri so zgodbe 
napisane na 230 straneh, z 
veliko datumi in preko 200 
imeni ter številnimi foto
grafijami, lahko kupite v KUD 
Emil Adamič ali pa kar pri 
avtorju, g. Stanetu Pečku, v 
Mokronogu. M.F.

FANTAZIJA
SMEHLJAJEV
S M decembru 2000 je pri 

založbi Goga v Novem 
W mestu izšel prozni prve

nec Sama Dražumeriča Fanta
zija smehljajev.
Osnovno gibalo njegovega pi- 
agr sanja v tem

romanu je 
'* W\ pisanje o 

. > JL mladi gene- 
.»^■Hraciji, ki ni 

ad o v o n a 
■s stvarmi 

1 ^^^^^■okoli sebe 
in išče svojo pot in svoje mesto. 
Njena prva reakcija je izstop iz 
družbenih okvirov avtoritete, 
zaplankanosti... in pristanek po 
romantičnih sanjarjenjih je 
včasih lahko trd... Tako sprem
ljamo nekaj glavnih junakov: 
Oliverja, Matijo, Maksija, Bogija 
ter druge sanjalce in potovalce 
od zgodnje mladosti tja v zrela 
leta samostojnega življenja ... 
Poleg okvirne zgodbe naletimo 
na močno poetična razmi
šljanja, poosebljene zgodbe o 
(čokoladi) Milki, ki je metafora 
usode in življenjske sreče...

Iz spremne besede Marijana Doviča

D
JOJ, ŽE PRIŠEL JE MED NAS 
DOBRI, STARI DEDEK MRAZ
/nadaljevanje s 1. strani/
Obisku dedka Mraza so se Mokronog, in Bibe iz Treb- 
pridružile še ena od skupin njega, šoferju, ki je potrpe-

Didel, didel, daja, dedek Mraz prihaja, so prepevale gozdne živali v 
predstavi, ki so jo uprizorile članice skupine Biba iz VVZ Trebnje

VVE Mokronog in Bibe iz VVZ 
Trebnje, ki so za otroke pri
pravile krajšo predstavo, nato 
pa so besedo prepustile sa
memu dedku Mrazu, ki je z 
otroki poklepetal, zapeli so mu 
tudi pesmice, nato pa jim je 
izročil še pričakovana darila in 
sledilo je slovo do naslednjega 
obiska v letu 2001, seveda, če 
bodo pridni. V KS Mirna in 
Trebnje so samostojno orga
nizirali kulturni program za 
prihod dedka Mraza..
Naj se zahvalimo za sode
lovanje članicam skupine VVE

žljivo opravljal prevoze, vsem, 
ki so po krajevnih skupnostih 
poskrbeli, da je bilo solidno 
pripravljeno za srečanje otrok 
z dedkom Mrazom, in vsem, ki 
so se kakorkoli trudili pri tem 
projektu. Prav lepo se zahva
ljujemo tudi dedku Mrazu, da 
je bil tako ljubezniv do naših 
najmlajših, da jih je obiskal in 
jim izpolnil želje. Želimo mu 
sreče in zdravja, da bi nas
lednjo zimo spet razveseljeval 
naše otroke.

JSKD Ol Trebnje

JAVNA ZAHVALA KOLINSKI
Organizatorji Prihoda dedka Mraza med otroke se prav lepo 
zahvaljujejo KOLINSKI in njeni poslovni enoti MIRNA ter 
ge. Marinki ŠKUFCA, ki je pomagala pri akciji, da je bila v 
vsakem darilu za otroke celotne trebanjske občine tudi 
vrečka njihovega izdelka, čips. Iskrena hvala!

PIKAPOLONICE MIRU
II četrtek, 21.12., so 
Is predstavniki Lions 
V kluba v Domu sta

rejših občanov odprli raz
stavo za mednarodni mirov
niški plakat. Po bogatem 
kulturnem programu, ki ga 
je pripravila GS Trebnje, so 
imenovali najboljše delo. 
Dela so nastala na pobudo in 
v organizaciji Lions kluba 
Trebnje, osnovni 
namen pa je bil 
podpirati in širiti 
medsebojno ra
zumevanje, hkrati 
pa omogočiti o- 
trokom, da se 
likovno izražajo o 
miru.
Učenci iz Treb
njega so pod vod
stvom mentorice 
Zdenke Bukovec 
ustvarili 20 slik, 
pretežno v tem
pera tehniki na 
predpisanem for
matu. Prav tako je 
bila določena sta
rostna meja, 5. in 
6. razred OŠ. Idejo 
o miru in prija
teljstvu so morali 
izraziti samo v slikovni 
podobi, razumljivi vsem lju
dem sveta, ne glede na 
jezikovno in kulturno pripad

nost.
Na podelitvi priznanj je 
spregovoril Lucijan Reščič, 
ilustrator in član strokovne 
komisije, ki je predstavil 
otroške zamisli o ekoloških 
problemih. Kot najboljše delo, 
ki bo uvrščeno v nadaljnje 
tekmovanje, pa je komisija 
izbrala plakat Jošta Bukovca, 
njegove Pikapolonice miru.

Joštu Bukovcu sta nagrado izročita 
predsednik Lions kluba Trebnje, 

Vlado Žabkar, in Jože Korbar, 
odgovorni član Lions kluba za 
likovni natečaj, /foto: Markelj/



L6 KMETIJSTVO

TUDI S SUŠENJEM LAHKO 
POVEČAMO POTROŠNJO SADJA
r^ridelovanje raznovrst
ni nega sadja je lahko tudi 

osnova za predelavo v 
visokokakovostne in tržno zani
mive proizvode.
Ob tem, ko lahko jabolka in 
hruške ohranimo za uživanje v 
daljšem obdobju s hranjenjem 
v hladilnicah pa ima drugo 
sadje le kratko trajnost in 
uporabno vrednost po obiranju. 
V to skupino uvrščamo zlasti 
okusne breskve, slive in hruš
ke, sicer pa tudi jagode, češnje 
in višnje. Vse omenjeno sadje, 
pa tudi jabolka je mogoče po 
ustrezni pripravi posušiti in do
seči višjo kakovost, prodati pa 
kot posamezne vrste, zlasti pa v 
mešanicah, vabljivih za oči. Te 
so poleg besede običajno 
odločilni posrednik pri odločitvi 
za nakup. S sušenjem, najsta
rejšim načinom konzerviranja, 
se podaljša trajnost, poveča 
vrednost, potrošnja in zaslužek. 
Za obdobje preteklih nekaj let je 
značilno, da narašča interes za 
sušenje tudi v gospodinjstvih. 
Tudi prodaja je nekako stekla, 
nikakor pa ne moremg biti za
dovoljni s kakovostjo. Še vedno 
so na trgu jabolčni krhlji neo
lupljeni in rjavi kot nekdaj, ko so 
bili namenjeni osnovni prehrani 
in odpravljanju lakote. Razlika je 
morda le v tem, da ne dišijo več 
po dimu. Žveplanje, ki je v 
zadnjih desetletjih odločilno 
spremenilo in izboljšalo kako
vost vina, se le počasi uveljavlja 
pri sušenju sadja zaradi misel
nosti, da je to zdravju škodljivo. 
Načelno je sicer prav, da se se
znanjamo z nekdanjo kako
vostjo, zlasti v okviru ponudbe 
drugih starih kmečkih jedi, toda 
prisluhniti moramo tudi željam 
po kakovostnih izdelkih in 
širšem izboru. To spoznanje se 
odraža na trgu v sosednjih in 
nekoliko bolj oddaljenih, gos
podarsko in trgovsko razvitih 
dražavah Zahodne Evrope. 
Visokokvalitetno slovensko su
ho sadje, v obliki posameznih 
vrst in sort ali pa v mešanicah, 
naj bo proizvedeno iz polno
vrednega sadja primerne zre
losti. Za dosego tega cilja je 
potrebna določena priprava za

sušenje kot so lupljenje in 
razrez v ustrezne oblike ter 
žveplanje v mejah potrebe za 
preprečevanje oksidacije. S 
tem izboljšamo okus, nespre
menjene pa ohranimo mnoge 
mineralne snovi, v precejšnjem 
deležu pa vitamine.
V izboru kakovostnega sadja 
domače pridelave so lahko 
jagode blago sladkane v času 
sušenja. Poznejše in mesnate 
češnje izkoščičimo pred su
šenjem. Marelice, razrezane na 
polovičke, žveplamo, zložimo 
na les in sladkamo. Enako pri
pravimo breskve, pred tem pa 
jih olupimo. Slive so lahko 
delno ali povsem olupljene in 
žveplane, sicer pa tudi neo
lupljene. Hruške dobrih sort 
olupimo, razrežemo na polovi
ce in žveplamo. Jabolka olupi
mo, razrežemo na krhlje, od
stranimo pecelj peščišče in 
muho ter žveplamo in posuši
mo. V kolikor pripravljamo več 
vrst sadja v mešanici, pred
stavlja del, ki je enostavnejši za 
pripravo "maso", dekoracijo pa 
opravimo s češnjami, slivami, 
lahko patudi z jagodami.
Tako pripravljeno in posušeno 
sadje, vloženo v primerno em
balažo, ima dobro ceno in je 
lahko konkurenčno tujim, na
mensko sličnim proizvodom. 
Temelj uspeha je dobra, ener
getsko gospodarna sušilnica, 
toplotno izolirana in z avto
matskim uravnavanjem gore
nja, odnosno ogrevanja. Ob 
tem pa se moramo zavedati, da 
samo s trajno kakovostjo 
obdržimo pridobljene kupce. S 
sušenjem sadja le tega ople
menitimo in pripravimo za 
prodajo v daljšem obdobju. 
Gospodarstvu, oziroma gospo
dinjstvu je omogočena dodatna 
zaposlitev tudi izven sezone 
večjih del ter omogočen dodat
ni dohodek. Sušeno sadje naj 
bo tudi sestavni del ponudbe na 
turističnih kmetijah. Prodaja 
suhega sadja ni omejena na 
letni čas, živahnejša pa je v 
zadnjih mesecih leta in pa v 
obdobju zime.

KSS Trebnje, Janko Širec

OBVESTILO VINOGRADNIKOM
Obveščamo vse vinogradnike, ki nameravajo obnavljati vinograde, da 
morajo vinogradniki v letu pred obnovo med 1. januarjem in 1. 
septembrom pisno vložiti napoved obnove (Pravilnik o registru 
pridelovalcev grozdja in vina in katastru vinogradov U.l. RS št.: 44/1999, 
s.5352). Napoved obnove se vloži na upravni enoti in sicer na 
predpisanem obrazcu, ki mu je potrebno priložiti kopijo katastrskega 
načrta z vrisano površino, izpisek iz zemljiške knjige in podatke iz 
katastra (posestni list) za parcele, ki so predmet obnove. Če pridelovalec 
ni lastnik površine, predvidene za obnovo, mora priložiti tudi zakupno 
pogodbo in soglasje lastnika k obnovi.

Kmetijska svetovalna služba Trebnje

Ko srečaš črnuha in gumb zavrtiš, 
bogve kaj si misliš in kaj si želiš, 

on vošči vam srečo, uspehe najbolje, 
ostani vse leto prav Židane volje.

Vsem uporabnikom naših storitev želimo vesele praznike in 
srečno ter uspešno novo leto 2001!
Naše telefonske številke za morebitna nujna naročila: 
-naročila natel. tajnico 01 4372217 
-direktor in tehnični sektor 4372215 
_fax 4372329
-mobitel vodje del 041670639

Dimnikarsko podjetje Vič d.o.o., STO SERVIS d.o.o. 
Dimnikarske storitve 
Linhartova 62A, Ljubljana

NEKAJ O MOŽGANSKI BOLEZNI GOVEDA
^ olezen, ki jo imenu- 
r%jemo BSE ali bolezen 
L/ norih krav se je pojavila 

v Angliji v letu 1986. Tu je 
zbolelo okoli 180.000 gove
di. Bolezen se je nato po
javljala po skoraj vseh drža
vah zahodne Evrope pa tudi 
na Faklandskih otokih in 
Kanadi. V zadnjih letih bo
lezen ni tako množična, ven
dar se posamezni primeri 
bolezni pojavljajo na različnih 
krajih in v različnih državah. 
Zahodne države imamo raz
vite sisteme odkrivanja te bo
lezni. V večini držav vzhodne 
Evrope pa sploh ne pregle
dujejo goveda nato bolezen. 
Slovenija pa je v preteklosti 
ravno iz teh držav uvažala 
veliko mlade živine za na
daljnje pitanje in živine za 
takojšni zakol. Veliko stvari 
glede bolezni je še neznanih. 
Za pojav te bolezni obstaja 
več teorij. Pojav bolezni po
vezujejo s krmljenjem mesno 
kostne moke, ki naj bi bila 
predpogoj za nastanek in 
širitev bolezni. V Angliji so 
obdelovali mesno moko pri 
nižjih temperaturah kot dru
god po Evropi. Nekateri po
vezujejo BSE z boleznijo 
praskavec pri ovcah, drugi z 
močno spremenjenimi na
ravnimi pogoji za življenje 
živali in uporabo pesticidov.

Vsekakor je bolezen pove
zana z za živali nenaravnimi 
danostmi, ki so pogojevali 
nastanek bolezni.
Vzporedno s to boleznijo se 
je pojavljala Creutzfeldt Ja
kobove bolezeni pri ljudeh in 
to v prej nepoznani različici 
do sedaj znane CFJ bolezni. 
Utemeljen je sum, da sta 
bolezni med sabo povezani, 
torej bolezen BSE pri govedu 
in nova oblika Creutzfeldt 
jakobova bolezen pri ljudeh. 
Pri ljudeh vlada strah pred to 
boleznijo, kar zmanjšuje po
rabo govejega mesa. S to 
boleznijo bodo vsekakor naj
več zgubili prav rejci govedi, 
kajti prodaja govedine se je 
močno zmanjšala.
Naša država je že v letu 1996 
uvedla prepoved uvoza mesa 
iz držav, kjer se je bolezen 
pojavila in prepovedala upo
rabo mesne moke za pre
hrano govedi. V letu 96 je 
uvedla prepoved uporabe 
govejih možganov in hrb
tenjače za ljudsko prehrano. 
V letu 2000 je uvedla še 
strožje ukrepe v klavniški 
industriji. Odstranjujejo se 
vsa tkiva z večjim tveganjem 
za prehrano ljudi. To so pri 
govedu cela glava razen 
jezika, hrbtenjača, vranica, 
črevesje, priželjc in limfa- 
tično tkivo. Pri prašičih, tež

jih od 30 kg, se odstranjuje 
možgane in hrbtenjača. Pri 
ovcah, težjih od 20, kg celo 
glavo, bezgavke in hrb
tenjačo ter vranico pri ovcah 
in kozah vseh starosti. Pre
povedana je uporaba mes
ne in kostne moke v prehrani 
vseh domačih živali, ki jih 
redimo za meso. V prehrani 
govedi so prepovedani vsi 
produkti živalskega izvora. 
Zaradi tako strogih predpisov 
je pri nas malo možnosti, da 
se bolezen sploh pojavi. Tudi 
sistem nadzora (pregled 
govejih možganov zaklanih 
živali) je pri nas dobro razvit. 
Z novim Prionoc testom je 
odkrivanje te bolezni mnogo 
lažje, saj je postopek testa 
mnogo krajši kot pri klasič
nem testu. Vsa testiranja se 
izvajajo pri mrtvih živalih na 
njihovih možganih. Pri nas 
testiramo vse govedo na 
BSE, ki je starejše od 30 
mesecev.
Kot rejci se moramo zave
dati, daje govedo rastlinojed 
in tako ga moramo tudi 
krmiti. Narava se za grobe 
napake vedno maščuje. Bolj 
ko bomo natančni pri izpol
njevanju predpisanih uredb, 
manjša je možnost, da se 
bolezen sploh pojavi.

Stane Bevc

SPOMINI
ZAKAJ TREBNJE NIMA 
SOKOLSKEGA DOMA?

O okolsko društvo Treb- 
^^nje je bilo ustanovljeno 
Vzleta 1908. Telovadnico 
je imelo v Pavlinovem marofu 
(stavba poleg bencinske 
črpalke - danes trgovina). 
Društvo je bilo zelo aktivno 
pod vodstvom staroste tr
govca Viljema Tomiča, le 
doma niso imeli. V blagajni je 
bilo namenskih sredstev za 
dom le 25000 din (50 plač 
nekvalificiranih delavcev). 
Trgovec Ivan Grosek je ponu
dil društvu, da jim na lastne 
stroške zgradi dom, le loka
cijo je določil. Poleg svoje 
trgovine na Zurčevi štali 
(sedaj papirnica in Oparova 
trgovina). Načelnik društva 
pa je bil gostilničar Hubert 
Tomšič, ta pa je zahteval, da 
se dom zgradi poleg njegove 
gostilne, to je na mestu, kjer 
sedaj stoji gasilski dom, kajti 
na štali ne bodo telovadili. 
Prepirali so se leta in leta ali 
bo dom tu ali tam, tako da z 
domom ni bilo nič.
Podoben prepir se sedaj vodi 
v Trebnjem, ali bo šla avto
cesta pod gradom ali za njim 
in zaradi tega prepira bo 
odsek avtoceste mimo Treb
njega prišel na vrsto šele v 
prihodnjem desetletju, če ne 
bo posegla vmes Evropska 
skupnost.

Nace Bukovec

UREDBA O UREDITVI TRGA Z MLEKOM 
IN MLEČNIMI IZDELKI
Ta uredba določa:
- ciljno ceno za mleko in intervencijski ceni za maslo in posneto 
mleko v prahu;
- ukrep intervencijskega nakupa masla in posnetega mleka v prahu;
- ukrep podpor za skladiščenje masla, smetane, posnetega mleka v 
prahu in sirov;
- ukrep pospeševanja prodaje mleka in mlečnih izdelkov;
- evidenca količin mleka in mlečnih izdelkov.
OBRAZLOŽITEV UREDBE
Ciljna cena za mleko s 3,7% mlečne maščobe, oddano v mlekarne, je 
7100,00 SIT/100 kg.
Ciljna cena je željena cena, ki naj bi jo proizvajalci mleka dosegli za 
oddano mleko.
Intervencijska cena masla je 77.850 SIT/100 kg 
Intervencijska cena posnetega mleka v prahu je 49.335 SIT/100 kg.
INTERVENCIJSKI ODKUP
Ko je tržna cena masla dva tedna zapored nižja od 92 % 
intervencijske cene, Agencija Republike Slovenije za kmetijske trge in 
razvoj podeželja začne z intervencijskim nakupom masla, ki 
izpolnjuje predpisane pogoje.
Cena, po kateri agencija odkupi maslo, ne sme biti nižja od 90% 
intervencijske cene masla.
Ko je tržna cena masla dva tedna zapored enaka ali višja od 92 % 
intervencijske cene, agencija preneha z intervencijskim nakupom 
masla.
Tržna cena masla pomeni izračunano povprečje proizvajalčevih cen 
svežega masla, pakiranega v bloke po 25 kg neto, ki izpolnjuje 
predpisane pogoje, brez obračunanih davkov in obremenitev, 
povečana za 540 SIT/100 kg za transportne stroške dostave masla 
do skladišča agencije.
Uredba določa intervencijski nakup posnetega mleka v prahu, nakup 
masla oziroma posnetega mleka v prahu po postopku zbiranja 
ponudb, prodaja masla oziroma posnetega mleka v prahu iz 
intervencijskih zalog.
Uredba določa tudi podpore za pripravo mleka in mlečnih izdelkov za 
zunanji trg in podporo za porabo mleka in mlečnih izdelkov na 
domačem trgu in evidenco količin mleka in mlečnih izdelkov. 
Ministrstvo za kmetijstvo z uvedbo tržnega reda za mleko ne 
določa več cen za mleko. Cene mleka se določajo na podlagi 
dogovora med mlekarnami in zastopniki proizvajalcev (kmetov). 
Zastopniki proizvajalcev (kmetov) so: Sindikat kmetov, Zadružna 
zveza in Kmetijsko gozdarska zbornica. Pogajanja in usklajevanja 
potekajo ves januar. Pričakovanja vseh proizvajalcev so, da bi se 
pogajanja zaključila tako, da bi se cena mleka povečala, kajti cene 
reprodukcijskega materiala, goriv in ostalih dajatev so se v zadnjem 
času občutno dvignile ter se še dvigujejo, zato naj bi bila tudi cena 
mleka primerno višja, saj je mleko glavni dohodek večine kmetij.

Kmetijska svetovalna služba Trebnje, Tone Zaletel, ing. agr.

ZA KAJ MORAJO REJCI POSKRBETI 
NA SVOJIH KMETIJAH?
1 /se govedo na kme- 

tijskem gospodarstvu 
V mora biti označeno 

(novorojena teleta morajo 
biti označena in registrirana 
najkasneje do 20. dne 
starosti).
Vsi imetniki govedi morajo 
voditi Register govedi na 
kmetijskem gospodarstvu 
(rumena knjiga).
V hlevsko knjigo (dobite na 
veterinarski postaji) vpisu

jete vse podatke o živalih. V 
hlevsko knjigo obvezno vpi
sujejo veterinarji vse vete
rinarske posega na živalih. 
Stalež vseh živali na kmetiji 
oz. vsaka morebitna kas
nejša sprememba mora biti 
sporočena na veterinarsko 
postajo.
Vsi molzniki morajo imeti o- 
pravljen zdravniški pregled.

KSS Trebnje, Ana Moder

OBVESTILO LASTNIKOM ŽIVALI

VETERINARSKA POSTAJA TREBNJE D.O.O.
obvešča vse lastnike živali, da so vsi imetniki živali, kakor 
tudi vse pravne in fizične osebe, ki se ukvarjajo z rejo živali, 
dolžni na podlagi Zakona o upravi in Zakona o veterinarstvu 
prijaviti vse živali na Veterinarsko postajo Trebnje d.o.o. 
Pekel 8,8210 Trebnje.
Zadnji rok za prijavo ie 31.01.2001. (vsak delovni dan od 
8. do 14. ure na sedežu Veterinarske postaje)
Imetniki živali (konj, goveda, prašičev, kokoši, psov, mačk, 
kuncev, rib, itd.) se morajo oglasiti osebno in prinesti s 
seboj podatke o živalih (npr. ušne. številke, ime, starost, 
pasma in podobno). Tu dobijo tudi potrdilo o prijavi.
Prav tako je potrebno v 8 dneh prijaviti vsako spremembo v 
zvezi z živalmi (npr. prodajo, nakup, pobeg, porod in 
podobno).
Za kršitelje te odločbe je zagrožena denarna kazen 
100.000,00 SIT.
Imetniki živali so na svojem posestvu dolžni vodite dnevnik 
(hlevsko knjigo), v katerega se vpisujejo vsi veterinarski 
posegi in tudi posegi, ki so jih izvedli sami (datum, vrsta 
posega, karenca). Podatke morajo hraniti 5 letin morajo biti 
na voljo inšpektorjem. Tudi kazen za imetnike živali, ki na 
posestvu nima hlevske knjige (dnevnika) znaša 100.000,00 
SIT.
Tudi hlevske knjige lahko lastnik kupi na sedežu 
Veterinarske postaje Trebnje d.o.o., pri veterinarju ali vet. 
tehniku naterenu.



olkDStt korita
OB PRVI SVEČKI RAZŠIRJENEGA VRTCA V ŠENTRUPERTU
IX /I inilo je prvo leto, od- 
l\/l kar i™31!10 razširjen 
IVI vrtec v Šentrupertu. 

Tega smo še posebej veseli, 
ker je razširitev prišla prav v 
letu, ko smo se spominjali 
dvajsetletnice vrtca. Ob tem 
smo kar pozabili, da smo 
morali nekaj let čakati, preden 
so se prizadevanja uresničila, 
pa tudi to je že za nami, da 
smo po odprtju morali čakati 
še tri mesece, preden smo 
lahko sprejeli 18 malčkov. 
Zdaj, ko je večja skupina 
malčkov, pa tudi več 
vzgojiteljic, je delo še posebej

pestro in zanimivo. Veliko več 
možnosti je za pestre oblike 
dela, zato smo še posebej 
veseli, ker lahko vsak mesec - 
tudi za male šolarje pri
pravljamo lutkovne igrice. 
Otroci so v vrtcu razigrani in 
vedoželjni, saj vsi radi aktivno 
sodelujejo pri dejavnostih, ki 
jih pripravljamo za njih.
Še posebej smo skrbno na
črtovali praznični december. 
Spomnili smo se tudi tistih 
otrok, ki niso vključeni v 
vzgojno-varstveno dejav
nost; to počenjamo že kar 
dolgo, zato nam je bilo še

posebej žal, kerzaradi bolezni 
pri vzgojiteljskem kadru 
vsega načrtovanega nismo 
mogli uresničiti. Veseli pa 
smo bili, ker je letos dedek 
Mraz posebej obiskal samo 
otroke, ki so v vrtcu in mali 
šoli. Tako je mladi rod lahko 
še posebej pokazal, kako 
nestrpno pričakuje novoletni 
čas, kako so malčki pri
pravljeni marsikaj narediti, da 
vsaj delno uresničijo priča
kovanja. Skozi vse leto smo 
bili zelo skopi z nabavo igrač, 
da so lahko pred novoletnim 
doživetjem več dobili. Aktivno 
smo sodelovali tudi pri 
obdaritvi vseh predšolskih 
otrok; ob pomoči šole in kra
jevne skupnosti nam je uspe
lo, da je bilo bogato darilo, 
četudi ni bilo veliko denarja. 
Ker nas je zdaj več v vrtcu, 
razmišljamo tudi o tem, da 
bomo prihodnje leto lahko sa
mi pripravili kulturni program 
ob prihodu dobrotnika otrok, 
dedka Mraza.
Čeprav nismo neposredno 
sodelovali, pa smo bili tudi 
veseli, ker je novoletna jelka 
pri OS dr. Pavla Lunačka ob 
mentorstvu razrednih učiteljic 
Marjance Ogrinc in Marte 
Repnik bila proglašena za 
najbolj izvirno okrašeno jelk.

Iz vrtca Čebelica v Šentrupertu

Tokrat smo za objavo izbrali risbo Janje Kašič, ki ji bo 
naš sponzor Štefan Pepelnak tudi okviril, zato ga lahko 
obišče na njegovi novi lokaciji na Obrtniški 39 v 
Trebnjem, oz. ga pokliče na GSM 041725948.

Pravilna rešitev nagradnega rebusa je OGRLICA. Tokrat smo v posebnem novoletnem 
žrebanju izžrebali kar deset nagrad, ki jih je prispeval Center za izobraževanje in 
kulturo, za kar se mu zahvaljujemo. Prvi trije nagrajenci dobijo bogato knjižno nagrado, 
delo Franceta Režuna, Naši kraji: Vanja Marolt z Male Loke, Jan Gričar iz Trebnjega in 
Mojca Mervar z Mirne. Naslednjim sedmim izžrebancem pa CIK Trebnje poklanja 
zabavne živahne kape, to so: Maja Jevnikar z Vrhovega, Peter Zaman iz Štefana, Mojca 
Mervarz Mirne, Bernarda Starič iz Trebnjega, Miha Pucelj iz Martinje vasi, Jure Zaman iz 
Štefana in Marta Rogelj iz Češnjevka. Nagrade vas čakajo v sprejemni pisarni občine. 
Vsem nagrajencem čestitamo!

IGRAČE
I čenči 8.d razreda 
I smo se odločili, da 

L/ bomo v okviru pro
jektne naloge Igrače, igre 
in igranje danes in pred

nedavnim vodili humani
tarno akcijo zbiranja igrač. 
Pri tem so nam pomagali 
učenci 8.c, 7.d in 6.d 
razreda ter štiri mentorice. 
Akcija je trajala slab me
sec, do 15. decembra. 
Igrače so morale biti čiste 
in nepoškodovane. Raz
vrstili smo jih na plišaste 
igrače, punčke, tehnične in 
miselne igrače ... Zbrali 
smo jih več kot 500. V pre
davalnici smo pripravili 
zanimivo razstavo. Tudi mi 
bi se še kar igrali z njimi, 
tako mehke in ljubke so 
bile. Prav gotovo so pred 
novim letom osrečile otro
ke, ki jim jih starši zaradi 
različnih stisk ne morejo 
kupiti.
S pomočjo anketnih vpra
šanj smo izvedeli, da se 
tudi danes učenci na raz
redni stopnji še veliko 
igrajo. Najzanimivejši del 
ankete pa so bili odgovori 
na vprašanja, kako so se 
igrali naši dedki in babice. 
Ugotovili smo, daje bilo ob 
igri v družinskem krogu 
veliko prijetnih večerov.
Kaj pa danes? Bo res pos
tal naš najzvestejši prijatelj 
računalnik?

Ines Rajkovič, 8. d OŠ Trebnje

NAGRADNA KRIŽANKA
Rešitve nagradne križanke pošljite do 3. februarja na 
naš naslov: Glasilo občanov, Goliev trg 5,8210 Trebnje. 
Tudi tokrat vas čakajo zanimive nagrade.

DRUŽENJA

SREČANJE LOVSKIH DRUŽIN
"^veza lovskih družin 
/ Novo mesto vsako leto 

^konec novembra orga
nizira vzorno brakado, na 
katero poleg lovcev ena
indvajsetih družin zveze 
povabi tudi predstavnike 
slovenskih lovcev iz Furlanije

- Julijske Krajine in koroških 
Slovencev.
Letos je bil vzorni skupinski 
lov organiziran v naši občini v 
revirjih lovske fružine 
Trebelno in se ga je udeležilo 
več kot 170 lovcev. D.Z.

NAJLEPŠE NOVOLETNE JELKE
etošnje leto je Občina Treb
nje zaupala Klubu št- 

L—udentov občine Trebnje, v 
sodelovanju s Turistično infor
mativnim centrom, izpeljavo 
projekta »Najlepše okrašena 
novoletna jelka v občini Treb
nje«.
Tekmovanje za najlepše okra
šeno novoletno jelko je potekalo 
v okviru projekta »Veseli 
december«. Projekt je v lanskem 
letu zelo dobro uspel in ga bi bilo 
škoda prekiniti. Tekmovanje je 
namenjeno učencem nižje stop
nje osnovnih ter podružničnih

šol, ki pri okraševanju uporabijo 
svojo domišljijo in so pri tem kar 
se da izvirni.
Ocenjevanje novoletne jelke je 
potekalo v petek, 22.12., jelke pa 
je obiskala ocenjevalna komisija 
in dedek Mraz.
Tri šole, ki so najlepše okrasile 
novoletno jelko, so bile: 1. OŠ dr. 
Pavla Lunačka Šentrupert, 2. 
podružnična šola Šentlovrenc, 3. 
pa OŠ Trebnje. Najboljše šole so 
dobile tudi priznanja, praktične 
nagrade ter denarne nagrade.

Vodja projekta 
Tone Pekolj

KS MIRNA

Vsem krajankam in krajanom 
KS Mirna želimo srečno, 
zdravo in uspešno leto 2001!

Svet KS Mirna

Spoštovane občanke in občani!
Čestitamo Vam ob 10-letnici plebiscita - za državo 
Slovenijo tisočletni sen vseh Slovencev!

Občinski odbor 
SDS Trebnje

CENIK
oglasov, reklam in zahval v Glasilu občanov 

Glasilo občanov izhaja v nakladi 6000 izvodov. Brezplačno ga 
prejemajo vsa gospodinjstva in ustanove v občini Trebnje. 

Priporočamo oglaševanje v našem glasilu, kot novost pa smo uvedli 
tudi objavo zahval.

MALI OGLASI
V obsegu do 20 besed stanejo 1.800 SIT, do 40 besed pa 3.200 SIT.

REKLAME
Cena za celo stran je 86.000 SIT, za 1/2 strani 52.000 SIT, za 1/4 strani 

31.000 SIT, za 1/8 strani 18.600 SIT in za 1/16 strani 11.200 SIT. 
Navedene cene so za notranje črno-bele strani, oglas v barvi (na prvi 
ali zadnji strani) pa je 100% dražji. V okviru zakupljenega prostora se 

lahko objavljajo tudi članki, ki reklamirajo določeno dejavnost oz. 
izdelek.

Letni sponzorji imajo 30% popusta.
ZAHVALE

V velikosti 1/8 strani stanejo 14.400 SIT.
V cene je vračunan DDV.

%^SDS
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30 LET KEGLJANJA 
V TREBNJEM

rebanjski kegljaški 
klubi 5. januarja 2001 

I praznuje 30 let aktivnega 
in uspešnega delovanja.
Začelo se je s pobudo Jožeta 
Krevsa v mehanični delavnici v 
Trebnjem konec leta 1970, da 
se ustanovi kegljaški klub. Ro 
otvoritvi dvosteznega kegljišča 
se je začelo obdobje nove špor
tne zvrsti v naši občini. V 
prostorih gostilne Opara se je 
zbralo 25 športnih zanese
njakov in 15. januarja 1971 
ustanovilo kegljaški klub, ki še 
danes uspešno deluje. V prvi 
izvršni odbor so bili izvoljeni: 
Pavel Žagar, Ciril Pevec, Ivan 
Mezgec, Jože Mišmaš, Jure 
Rukavina, Jože Veble, Franc 
Maraž, Anton Rogelj in Jože 
Tomažin. Člani nadzornega 
odbora so bili: Vojko Blatnik, 
Franc Godnjavec in Jože Majer. 
Iz kegljaških vrst so nas za 
vedno zapustili: Franc Maraž, 
Franc Godnjavec, Jože Krevs in 
Jože Veble. Vsi sedanji člani 
smo jim hvaležni za vse dobro, 
kar so naredili za razvoj tega 
množičnega športa.
V preteklem obdobju so klubu 
predsedovali: Pavel Žagar, Ivan 
Vovk in Jože Vencelj. Od 9. 
maja 2000 je predsednica 
Majda Ivanov.
Na dolgi, zelo uspešno pre
hojeni poti so trebanjski ke
gljači in kegljavke dosegali 
zavidljive rezultate v regijskem 
merilu in na državnih prvenstvih 
v posamezni konkurenci, v igri 
dvojic in ekipno.

Vodilno vlogo v rezultatskem 
merilu je imela od 1971 do 
1981 leta moška ekipa in njeni 
posamezniki, ki so vadili na 
dvosteznem kegljišču Opara v 
Trebnjem. Po otvoritvi štiri- 
steznega kegljišča v Ivančni 
Gorici leta 1991 se je pridružila 
še ženska ekipa. V tekmovalnih 
sezonah od 1992/93 do 
1995/96 je nastopala le ženska 
ekipa v medregijski državni ligi, 
v kateri je osvajala četrta 
mesta. Vadba se je odvijala na 
kegljišču v Krškem. V sezoni 
1996/97 je ekipa na kegljišču 
Vodnjak v Novem mestu 
osvojila 7. mesto v lil. državni 
ligi vzhod, že v naslednji sezoni 
so bile Trebanjke prvakinje lige. 
VII. ligi zahod v sezoni 1998/99 
so osvojile 5. mesto in se 
uvrstile v enotno 1. B ligo. Se
zono 1999/2000 so končale na 
odličnem 5. mestu. Z dobrimi 
igrami - kljub poškodbam in 
nenastopanju nekaterih vrstni 
igralk in uvajanjem mlajših, še 
neizkušenih tekmovalk - v 
močni konkurenci nadaljujejo 
sezono 2000/2001.
V preteklem obdobju sta bila 
najboljša: kegljavka Milena 
Veber in kegljač Niko Goleš, 
sedanji trener ekipe.
V počastitev častljivega jubileja 
bo v nedeljo, 14. januarja ob 
11. uri, na novomeškem ke
gljišču Vodnjak naša vrsta gos
tila državno žensko repre
zentanco. O izidu srečanja 
bomo poročali v naslednji 
številka Glasila občanov.

Prednovoletno srečanje krajanov KS Blato ob zaključku osvetlitve vasi. T.Z.

STEFANOVA 
POKUŠNJA VIN
\ # torek, 26.12., je bila v 
\ Z Oparov! zidanici v Stari 
V Gori pokušnja vin, ki jo je 

vodil dr. Mitja Kocjančič s 
Kmetijskega inštituta iz Lju
bljane. Zbralo se je kakih 70 
ljudi, pa tudi vzorcev vin je bilo 
okrog 50. Pokuševalci so bili 
vsi, ob tem pa so se pogovorili o 
napakah in boleznih v vinu. 
Strokovnemu delu je sledilo 
prijetno prednovoletno druženje 
ob prigrizku in čarovnijah 
čarodeja Marka.

Društvo vinogradnikov Trebnje 
bo organiziralo VINOGRAD
NIŠKI in KLETARSKI TEČAJ, če 
bo vsaj 20 prijavljenih za 
posamezno obliko izobra
ževanja.
Hkrati pa vinogradniki vabijo 
na Valentinov pohod, ki bo v 
soboto, 17 februarja, s pri
četkom ob 9. uri v Rodinah v 
križišču pri preši, kjer se bo 
popoldne pohod tudi zaključil.

i.v.

Štefanova pokušnja mladih vin, 26.12.2000

NA KRIMU
Tudi decembra smo se 

trebanjski planinci od- 
I pravili na izlet. Kljub 

relativno nizkemu cilju (Krim, 
1107 m) nismo bili za nič pri
krajšani. Medtem ko so naši 
svojci obupavali nad megle
nim dnevom v dolini, smo 
pohodniki uživali v svežem 
snegu, zaslepljujočem zaradi 
pripekajočega sonca.
Naša pot se je pričela nad 
vasjo Preserje, od koder sta 
nas Ciril in Jože vodila po 
nadvse udobni in le pola
goma vzpenjajoči se poti na 
vrh. Na začetku je vladalo 
prav spomladansko vzdušje, 
saj so nas vseskozi pozdrav

ljali cvetovi črnega teloha in 
trobentic. Kmalu pa je zima 
pokazala svoje zobe, a smo 
navdušeno zagazili v sneg. 
Tedaj se je začela redčiti tudi 
megla in prav kmalu smo 
uzrli zasnežene vrhove 
Kamniško-Savinjskih Alp in 
Triglavsko pogorje.
Po obilnem okrepčilu smo se 
le neradi spustili v dolino. Ker 
pa nam naša raziskovalna 
žilica ni in ni dala miru, smo si 
ogledali še Ledeno jamo, v 
kateri smo se navduševali 
nad redkimi še ohranjenimi 
kapniki. Nato smo obiskali 
verjetno najbolj znanega 
slovenskega polharja g.

Debevca. Le-ta nam je ob 
Šilcu domačega predstavil 
kipe, ki jih je narava obli
kovala sama (veje v obliki 
srca, fazana, noja,..) ter 
nagačene nočne in dnevne

sovražnike polhov in seveda 
veliko predstavnikov slednje 
vrste. Za slovo nam je zaigral 
še na harmoniko, da smo se 
ločili v vedrem duhu.

NINA

KULTURNE PRIREDITVE V ŠENTRUPERTU 
POGLED NAZAJ - MISEL NAPREJ
\/ rajevna skupnost Šant
li rupert je v sodelovanju z 
I \Osnovno šolo dr. Pavla 

Lunačka in z župniščem v vsem 
preteklem desetletju poudarjala 
pomen kulturne dediščine, hkrati 
pa je z vrhunskimi kulturnimi 
prireditvami poskušala bogatiti 
življenje ljudi. Takšne pomembne 
prireditve so se še posebej osre
dotočile ob počastitvi pomem
bnih obletnic iz preteklosti, tako 
na primer ob 950-letnici prvega 
poimenovanja Šentruperta, ob 
počastitvi 375-letnice šolstva v 
Šentrupertu, ob 20-letnici po
novnega organiziranja turistične 
dejavnosti, predvsem pa ob 
petstoletnici gotske cerkve. Tako 
so se zvrstili pomembni pevci, 
lahko smo prisluhnili zdaj že 
pokojnemu organistu Hubertu 
Bergantu, spoznali Slovenski 
oktet v dveh različnih izvedbah, 
uživali ob koncertu New Svving 
Duarteta in podobno. Vsa ta 
prizadevanja pa so bila še po
sebej pospešena v preteklem letu 
tudi kot pozdrav novemu tisoč
letju, ki smo ga zdaj zaživeli. Prvi 
tak dogodek je bil nastop vokalne 
skupine Freya iz Šmarja pri 
Jelšah; skupino sestavlja 29 
pevcev in pevk različne starosti in 
različnih poklicev; s svojim 
ubranim petjem so pritegnili 
obiskovalce tudi iz drugih krajev 
ne samo iz občine.
Nadvse odmevna pa sta bila 
koncerta Tria Lorenz in Solistov 
iz St. Petersburga; prvega smo 
poimenovali glasbeni dogodek 
poletja, drugega pa glasbeni 
dogodek jeseni. Koncert Tria 
Lorenz je bil uvod v prizadevanja, 
da bi se tudi Šentrupert vključil v

vseslovensko glasbeno doga
janje, imenovano Podoba Slove
nije Imago Sloveniae. Trio Lo
renz je izvajal dela Josepha Hay- 
dna, Sergeja Rahmaninova in 
Antonina Dvoraka. Violončelist 
Matija, violinist Tomaž in pianist 
Primož, ki sestavljajo Trio Lo
renz, so doslej imeli že preko dva 
tisoč nastopov, hkrati pa so ena 
izmed redkih glasbenih skupin, ki 
dela izvajajo na pamet. S svojim 
igranjem so dokazali, da v naravi 
resnično ne najdemo ničesar 
lepšega in popolnejšega od 
glasbe, saj nas glasba usmerja v 
globino naše duše.
Nič manj pa nas niso navdušili 
Solisti iz St. Petersburga. Pred
stavili so nam dela italijanskega 
skladatelja Corellija, nemškega 
skladatelja Mandla, prisluhnili 
smo glasbi enega izmed naj
večjih glasbenih genijev vseh 
časov VVolfangu Amadeusu Mo

zartu. V drugem delu pa smo po
slušali delo nemškega skla
datelja Josepha Haydna - v njem 
smo kot solista slišali umet
niškega vodja ansambla, vio
linista Mihaila Gantvarga, za 
konec pa smo uživali še ob delu 
Norvežana Edvarda Griega. Še 
posebej zadnja dva koncerta sta 
bila dogodka, ki ju ne moremo 
pozabiti; da pa nam je bila glasba 
še bližja, je poskrbela voditeljica 
Damjana Zupan, dobra pozna
valka glasbe.
Vsa ta glasbena dogajanja so bila 
pravzaprav uvod v letošnje glas
beno življenje, ko predvidevamo, 
da bodo uresničene želje in pri
zadevanja predsednika sveta KS 
Petra Freliha in vseh, ki mu po
magajo, da bomo vključeni v 
vrhunske prireditve Slovenije, 
združene s skupnim naslovom 
Podoba Slovenije. Tedaj se bo 
prav gotovo lahko priključila kon

certni dvorani v gotski cerkvi v 
Šentrupertu tudi nadvse akus
tična baročna cerkev na Veseli 
Gori.
Seveda pa bi bilo krivično, če bi 
ob kulturnih dogodkih omenjali 
samo gostujoče skupine. Prav v 
zadnjih letih se je okrepila 
kulturna dejavnost tudi v samem 
kraju. Tako se je šoli dr. Pavla 
Lunačka in župnišču, stebroma 
kulture, pridružila pri kulturnem 
društvu Šentrupert aktivna 
dram-ska skupina, ki pripravlja 
že tretjič zapored dramsko pred
stavo, dobili smo pevski zbor 
vinogradnikov Šentrupert, hkrati 
pa je prve nastope že opravila 
domača godba sv. Ruperta. 
Prepričani smo, da bo vsa ta 
dejavnost vedno bolj bogatila 
ljudi, ne samo iz Šentruperta, 
pač pa tudi od drugod.

J.Z.

PRIJAZNO VABILO
V pripravi na prireditev IZ DRUŽINSKE SKRINJE vabimo vse tiste, 
ki v okviru družine (torej sta vključena vsaj dva člana) gojite kako 
dejavnost: morda se ukvarjate na likovnem ali glasbenem 
področju (s petjem, plesom, skečem, igranjem ...), ohranjate 
kako staro obrt, imate kako posebno zbirateljsko strast, se 
nepoklicno ukvarjate s športom...
Do zdaj so za vaše posebne sposobnosti oziroma zanimanje 
morda vedeli le Vaši najbližji, zakaj ne bi povedali, predstavili, 
zaigrali, zapeli ali deklamirali še drugim ... Udeležbo in način 
sodelovanja na prireditvi IZ DRUŽINSKE SKRINJE, ki bo 4. 2. 
2001 v Kulturnem domu v Trebnjem, lahko potrdite na telefona 
3045739 (Višček) ali 3045001 (Rot) do 22. januarja.
Hkrati I/as vabimo, da se udeležite tradicionalne šeste 
prireditve Iz družinske skrinje 4.2.2001 ob 15, uri in na ogled 
spremljajoče razstave, ki bo na voljo še ves teden v Galeriji 
likovnih samorastnikov.

Kulturno društvo Trebnje

ODTIS NA DUŠI
■ anez Kolenc, profesor 
I slavistike, doma z 

V Mirne, sedaj pa živi v 
Novem mestu, je izdal 
zanimivo delo Odtis na du
ši, ki je že na voljo tudi v 
knjižnicah.
Napisal je izredno delo, ki 
bo verjetno pritegnilo vse, ki 
so služili vojaški rok v bivši 
Jugoslaviji, ali še bolje, na 
njenih mejah, kjer ga je 
spremljala karakteristika, 
t.i. politične pike. Vojake so 
takrat (takoj po 2. vojni) 
delili na nepismene, pol

pismene in visoko pismene, 
ki nikoli niso bili deležni na
predovanja, če so bili Slo
venci. V delu je prisotnatudi 
globoka ljubezen do mate
re, ki mu je zgodaj umrla, in 
do druge matere, katere 
grob je edina točka, kjer se 
lahko spominja svojega 
doma. Spominja pa se tudi 
Mirne, svojega otroštva, 
šolskih let ... Skratka zelo 
zanimivo branje, tudi zato, 
ker gre za delo našega 
rojaka.

Kostevc Malči


